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Направили смо најду-
жу гондолу на свету, 
модернизовали цен-

тар Златибора реконструк-
цијом Краљевог трга и је-
зера, остварили рекордну 
посећеност у нашој дугој ту-
ристичкој историји. Подигли 
најсавременије постројење 
за отпадне воде, потпу-
но уредили животну среди-
ну. Настала су нова здања 
за културу, дворане и тере-
ни за спорт. Асфалтирано је 
стотине километара путева 
до сваког засеока, обновили 
смо све улице у насељима. 
Направили водоводе, расве-
ту, оживели села и развили 
пољопривреду, ка успеху 
покренули јавна предузећа, 
подигли стандард и број ста-
новника... Тим напорима до-
принели смо да наши људи с 
поносом свуда говоре да су 
из Чајетине и са Златибора. 

Проверено најбољи, ни-
зом планова и нових проје-
ката настављамо започе-
то. Пре свега ослањајући 
се на сопствене снаге, али 
и уз значајну помоћ држа-
ве. Општина Чајетина је 
у протекле две деценије 
увек ишла само напред, од 
скромне средине поста-
ла најразвијенија у запад-
ној Србији. Такав развојни 
тренд је и пред нама, нове 
замисли и улагања додат-
но ће унапредити квали-
тет живота становника 
овог краја''. 

Овако председник 
општине Чајетина Ми-
лан Стаматовић су-
мира најважнија по-
стигнућа и планове 
локалне самоуправе 
на чијем је челу. При 
томе издваја посеб-
но значајне актуел-
не подухвате, којима 
ово општинско руко-
водство потврђује своју 

дугорочну посвећеност по-
литици развоја и нових ула-
гања.

ВОДОВОД  
''СУШИЧКА ВРЕЛА'
''Од нових важних ула-

гања међу приоритетним је 
ново извориште водоснаб-
девања. Ми смо још прошле 
године купили 17 километа-
ра најсавременијих дуктил-
них цеви фи-400 и у првој 
фази поставили 4,5 кило-
метара, а до сада већ де-
вет километара цевовода 
од Сушичких врела према 
Златибору. Ко пролази тим 
крајем види да смо с цево-
водом дошли до Шљивовице 
и ту сада решавамо имовин-
ске односе како да прођемо 
испод магистралног пута и 
пруге, па да дођемо до Зла-
тибора. 

Упоредо радимо и црпну 
станицу на изворишту Суши-
це и на ушћу у Ђетињу, како 
бисмо онда могли да испум-
памо ту воду на резерво-
ар који се гради на Жигал-
ском вису. И тада ће прва 
домаћинства која овде гра-

витирају (Трипкова, Шљи-
вовица, Бранешци) моћи да 
добију воду. Зато упоредо 
постављамо секундарну во-
доводну мрежу, јер не може-
мо кроз тај потисни цевовод 
да одвојимо ова села. На тој 
дужини прави се још један 
резервоар за препумпавање 
у засеоку Луковићи, одакле 
се пумпа на Караулу где 

правимо резервоар од 
2.000 литара стварајући 
услове да примимо ту ко-
личину воде за потребе 
читаве општине, па чак и 

шире.
Надамо се да ће све 

ићи како треба, а наша 
јавна предузећа КЈП ''Зла-
тибор'' и ''Водовод'' изво-
де те радове уз општин-
ска средства (код државе 

смо конкурисали, али за 
сада ништа од ње за 

ово нисмо до-

МИЛАН СТАМАТОВИЋ О ПОСТИГНУЋИМА И ПЛАНОВИМА ОПШТИНЕ ЧАЈЕТИНА 

Проверено најбољи  
настављамо започето

''Толико тога вредног урађено је протеклих година у Чајетини,  
на Златибору и у нашим селима, реализовано низ подухвата о којима се надалеко чуло 

ТЕМА БРОЈА



мај 2024. године 3

ТЕМА БРОЈА

били). Тако да је ово пот-
пуна инвестиција општине 
Чајетина, 17 километара це-
вовода. Морам да кажем да 
је наш цевовод од Рибнич-
ког језера до Златибора пет 
километара, а ми смо и ту 
променили старе бетонске 
цеви новим дуктилним које 
смо увезли из Турске, што је 
савремен и дуготрајан мате-
ријал. Ово су, дакле, врло оз-
биљни и важни послови, за 
наредне векове''. 

УДРУЖИВАЊЕ 
ПОЉОПРИВРЕДНИКА 
И ''МАШИНСКИ ПРСТЕН''
''Улажемо, као и до сада, 

значајна средства у сеоска 
подручја. Наше привредно 
друштво ''Златиборски еко 
аграр'' стално добија при-
знања од државних и струч-
них институција за ово што 
смо урадили. Превели смо 
Еко аграр у бизнис центар, 
што је модернија варијан-
та земљорадничких задруга 
где ће се наши произвођачи 
удруживати по принципу ак-
ционарских друштава. 

Ми водимо рачуна да 
људима помогнемо и зато 

смо се определили за кон-
цепт да наше произвођа-
че не задужујемо. Да не иду 
у те фондове где ће добити 
неку ситну донацију, тиме се 
и задужити код банака ску-
пим кредитима, па купити 
неку машину која ће им бити 
у употреби максимално два-
десетак дана јер немају до-
вољно ни поседа ни посла 
да те скупе тракторе упосле. 
Или да набаве неку малу ма-
шину која не може да им од-
ради жељене послове. Тако 
да смо се ми определили за 
такозвани ''машински пр-
стен'', где смо као општина у 
протеклом периоду уложили 
50 милиона динара у набав-
ку комплетне механизације 
за обраду пољопривредног 
земљишта и учинили је до-
ступним свим пољопривред-
ницима на нашој територији 
по приступачним условима. 
Те машине изнајмљујемо за 
потребе пољопривредни-
ка, а они локалној самоу-
прави само плаћају основне 
трошкове горива и ангажо-
ваних људи који раде. 

То је нови приступ под-
стицаја нашим пољо-

привредним произвођачи-
ма. Увек о томе консултујемо 
наше еминентне стручњаке 
из области пољопривреде, 
економије, машинства, а и 
наши запослени одлазе на 
студијска путовања где пре-
писују шта је добро у раз-
вијеним земљама. 

Наша држава не може да 
опстане без улагања у пољо-
привреду и туризам, те две 
гране су комплементарне и 
читав златиборски крај има 
услове за тај развој. Бројни 
туристи који долазе на Зла-
тибор хоће органске про-
изводе и млекара ''Наша 
Златка'' већ прави орган-
ско млеко, људе смо обучи-
ли да уз мало напора постиг-
ну већу цену за своје млечне 
производе''.

РАДОВИ ЗА МОДЕРНИЈИ 
ЦЕНТАР ЧАЈЕТИНЕ
''Што се тиче радова на 

уређењу центра Чајетине, 
стару зграду некадашњег ко-
митета преко пута општи-
не смо порушили и ту ћемо 
направити нову зграду за 
општинске потребе, са серви-
сима који су потребни нашим 
грађанима. А с обзиром да 
Чајетина има проблем с не-
достатком паркинг места, јер 
многе породице имају по два-
три аута, ту испод ће се ради-
ти гаражни простор. Тако ће 
центар Чајетине модерније и 
лепше да изгледа. Наш план 
је да се то заврши у року од 
две године, а имовински од-
носи су  највећи проблем за 
ово што планирамо. Година-
ма овде нисмо могли да ре-
шимо имовинске односе са 
синдикатом, полицијом и др-
жавним институцијама, али 
смо их за ову парцелу реши-
ли. Имамо још једну стамбе-
ну зграду где станују наши за-

послени из Чајетине, она је у 
лошем стању и на томе сада 
радимо: решавамо имовин-
ске односе како бисмо ту пра-
вили станове за кадрове, за 
младе брачне парове који 
остају овде да живе. Постоји 
и интересовање људи да ку-
пују стан у Чајетини''.

УЧЕНИЧКИ ДОМ И 
СПОРТСКИ ЦЕНТАР 
НА ГЛАВИЦИ
''Ученички дом ћемо пра-

вити на иницијативу средње 
Угоститељско-туристичке 
школе и родитеља који до-
лазе и овде уписују децу, па 
имају проблем где да им се 
деца сместе. На Златибору су 
станови скупи, а у Чајетини 
је мање капацитета за изда-
вање. То је разлог због кога 
смо се определили да ради-

мо Ученички дом, заједно с 
Министарством просвете 
чији су представници обећа-
ли да ће издвојити значајан 
новац за то. 

Локална самоуправа је 
определила парцелу, уради-
ла пројекте и спремни смо 
добар део да финансира-
мо. Тај Ученички дом биће 
модеран, са свим садржаји-
ма за децу, са једнокревет-
ним и двокреветним собама. 
Ту ћемо направити и базен, 
едукативни центар, уз дом су 
на Главици и спортски садр-
жаји, па ће то бити један за-
творен комплекс. 

Тако ће Чајетина у том 
делу изгледати потпуно дру-
гачије, јер на самој Главици 
у лепој боровој шуми плани-
рамо да направимо бројне 
спортске терене и садржаје, 
играонице за децу, адрена-
лин парк, одморишта, чесме 
и друго. Да тај део потпуно 
оживимо, а очувамо оно што 
вреди''.

Механизација 
"Златиборског еко аграра"

Зграда Јавне намене у Чајетини

Радови на изградњи 
Сушичког врела
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МОДЕРАН ТУРИЗАМ 
УЗ РИБНИЧКО ЈЕЗЕРО 
''На потезу водоакумула-

ције Рибничко језеро, која 
треба да промени намену, 
планирамо због развоја но-
вог Златибора и Златног гра-
да потпуно нове садржаје. 
Модеран вид туризма уз голф 
терене, савремене атракције 
и друго. Ми то полако већ 
припремамо и када се завр-
ши водовод ''Сушичка врела'' 
у плану је да Рибничко језеро 
ставимо у комерцијалне свр-
хе. Ту ће бити хотели из ланца 
светских хотела и други при-
влачни садржаји. 

Ради се и план посебне 
намене за врх Торника, за 
нову гондолу ка Прибојској 
Бањи коју правимо заједно с 
државом, имамо обећања да 
ћемо из републичког буџета 
за то добити значајна сред-
ства. Све то радимо у општем 
интересу. Код припреме за 

пројекте треба прилагоди-
ти планску документацију, 
решити имовинске одно-
се, урадити пројекте, спро-
вести све јавне расправе и 
то је огроман посао који се 
не види, а подразумева оз-
биљно време. Ми са својим 
малим, скромним тимом у 
општини Чајетина то успе-
вамо да радимо, а у неким 
пословима за које немамо 
стручњаке код нас ангажује-
мо екстерне сараднике. Тако 
да то иде у добром правцу 
и сигурно је да ће овај део 
Златибора другачије да из-
гледа када се то све заврши''. 

САДРЖАЈНИ 
ТУРИСТИЧКИ ПЛАНОВИ 
''У туристичкој делатно-

сти планирамо унапређење 
сеоског туризма, и то кате-
горизацијом смештајних 
капацитета, већом промо-
цијом, уређењем видикова-

ТЕМА БРОЈА
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Рибничко језеро

Језеро

Торник будућности
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ца и планинских кућа, као 
и повећањем давања из 
општинског буџета за ту на-
мену. Предстоји нам обно-
ва и активирање културног 
наслеђа (куће Димитрија Ту-
цовића и Милића од Мачве), 
као и побољшање инфра-
структуре и садржаја све по-
сећенијег кампа ''Златибор''. 
Уредиће се и нови туристич-
ки микро локалитети, попут 
водопада Скакавац, изле-
тишта Водице, видиковаца 
Градина и Обадово брдо. 

Наравно, спортско-ре-
креативни туризам добија 
на замаху градњом Спорт-
ског парка Златибор, затим 
голф и тениских терена, ста-
за за нордијско скијање, но-
вих пешачких и бицикли-
стичких стаза и другог. Следи 
даље развијање конгресног 
и здравствено-лечилишног 
туризма''.

УРБАНИ РАЗВОЈ 
И ЗАШТИТА 
ЖИВОТНЕ СРЕДИНЕ 
''Унапредићемо систем 

саобраћаја изградњом јав-
них гаража и паркинга, но-
вих кракова ''Голд гондоле'', 
нове аутобуске станице на 
Златибору, организовањем 
бесплатног јавног превоза. 
Поред градње водосистема 
''Сушичка врела'' у плану је 
реконструкција постојеће и 
изградња недостајуће водо-
водне мреже и резервоара 
воде у Мачкату, Семегњеву, 
на Златибору. Затим из-
градња постројења за пре-
чишћавање отпадних вода у 
Чајетини, Сирогојну и Мач-
кату, као и у туристичким на-
сељима Водице, Шаиновци, 
Рибница, Гајеви-Влаовина. 
Предстоји нам пројектовање 
и изградња дистрибутивне 
гасоводне мреже и изградња 
соларних електрана.

Додатно ћемо унапре-
дити систем управљања от-
падом што подразумева 
успостављање система при-
купљања и изградње по-

стројења за третман отпа-
да, рециклажног дворишта 
и централне компостане. 
Планира се и фуикционално 
уређење и изградња гробља 
на Златибору, изградња ази-
ла и прихватилишта за жи-
вотиње, унапређење присту-
пачности јавних објеката и 
институција за особе са ин-
валидитетом и друго''.

ПОДРШКА 
ПРЕДУЗЕТНИЦИМА, 
ЗАНАТЛИЈАМА, 
НЕЗАПОСЛЕНИМА
''Градиће се привред-

на инфаструктура за потре-
бе унапређења прерадних, 
производних и услужних ка-
пацитета (сушара, дестиле-
рија, млекара, технички цен-
тар,заједничка фарма крава, 
кланица – покретање рада 
"Индустрије меса Чајетина"). 
Планирамо унапређење по-
стојећих и увођење нових 
модела финасијске подршке 
предузетницима, занатлија-
ма и незапосленима (очу-
вање старих заната, едука-
ције, инвестиције у чисте 

технологије,  грански сајмо-
ви, самозапошљавање итд.). 
Значај дајемо и унапређењу 
модела подршке запошља-
вања теже запошљивих 
група (жене предузетнице, 
старији, особе са инвалиди-
тетом).

План је да издаци из 
буџета намењени програ-
мима подршке у примар-
ној пољопривреди, пољо-
привредној производњи, 
преради пољопривредних 
производа и руралном раз-
воју буду увећани са 24 мили-
она (2022. године) на 70 мили-
она динара. Издаци из буџета 
намењени програмима под-
ршке предузетницима, занат-
лијама и незапосленима ће 
бити увећани са четири на 30 
милиона динара''.

УЛАГАЊА У 
КВАЛИТЕТ ЖИВОТА
''Настављамо са улагањи-

ма у предшколске и школске 
установе по којима смо пре-
познатљиви. Предстоји нам 
изградња вртића у Мачка-
ту и реконструкција вртића 
на Златибору. Затим рекон-
струкција, доградња и из-
градња школских објеката 
(основне школе на Златибо-
ру, у Мачкату и Сирогојну), 
као и реконструкција и из-
градња школских фискул-
турних сала у Чајетини, Мач-
кату и Сирогојну.

У плану је изградња но-
вог Дома здравља на Злати-
бору и оснивање службе за 
бригу о старим лицима која 
нису у стању да се брину о 
себи. Такође планирамо са-
нацију, реконструкцију и из-
градњу спортских објеката 
различитих намена: терена 
са вештачком травом у Чаје-
тини и Златибору, али и от-
ворених спортских терена ''.

ТЕМА БРОЈА

Торник будућности
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У периоду од претходне 
четири године урадили 
смо најдужу гондолу на 

свету, најсавременији погон 
за прераду отпадних вода 
на Златибору, изградили 194 
километара путева и ули-
ца на територији општине 
Чајетина и реконструисали 
преко 30 километара путе-
ва. Урађено је више од 70 ки-
лометара водоводне и преко 
15 километара канализаци-
оне мреже. Реконструиса-
на је и проширена спортска 
хала у Чајетини, Дом култу-
ре у Чајетини, спортска хала 
на Златибору са смештајним 
капацитетима и соларном 
електраном од 500 килова-
та. Почела је изградња новог 
вртића на Златибору и завр-
шена реконструкција вртића 
у Чајетини.

За све то требало је на-
правити пројекте, припре-
мити планове генералне 
регулације, просторни план, 
привући инвеститоре који 
уплаћују новац у општин-
ску касу од чега се сви ови 
пројекти реализују. Ради се и 
пре и по подне, и викендом... 
Мислим да смо својим доса-
дашњим радом доказали да 
не обраћамо пажњу када су 
избори него радимо оно што 
је потребно да се уради то-
ком читавог мандатног пе-
риода''.

Овим речима председ-
ник Скупштине општине 
Чајетина Арсен Ђурић су-
мира постигнућа и планове 
наше локалне самоуправе, 
најразвијеније у овом делу 
Србије. Издваја остварено у 
пољопривреди, јавним пре-
дузећима, водоснабдевању, 
изградњи, с тим што су бит-
ни помаци и успешни резул-
тати забележени у свакој де-
латности. 

– Велика средства уложе-
на су у Агробизнис центар, 

у наш ''Еко аграр'', у набав-
ку пољопривредне механи-
зације за потребе услужног 
орања и свега осталог по по 
изузетно повољним цена-
ма, почетак органске про-
изводње у млекари ''Наша 
Златка''. Изграђена је нова 
зграда комуналног јавног 
предузећа уз набавку меха-
низације на којој нам могу 
позавидети водеће грађе-
винске фирме у Србији. 
Највећи део радова на пу-
тевима, на водоводу дуж те-
риторије општине Чајетина 
раде наша јавна предузећа.

ШЕСТ ПОСТРОЈЕЊА 
ЗА ОТПАДНЕ ВОДЕ  
– Већ је положено девет 

километара цеви Сушичког 
водовода и налазимо се на 
половини предвиђених ра-
дова, а набављено је пре-
осталих осам километара 
цеви за трасу до Златибо-
ра. Урађен је резервоар на 
Златибору од 2.000 кубика, 
замењен комплетан маги-
стрални цевовод од Рибнич-
ког језера до Златибора у ду-
жини од око пет километара.

Од предстојећих проје-
ката председник Скупштине 
општине Чајетина издваја 
следеће: – У наредне чети-
ри године наставља се из-
градња гондоле од Торника 
до Прибојске Бање. Радиће 
се голф терен код Рибничког 
језера, 20 фудбалских тере-
на на самом Златибору иза 
хотела ''Торник'', постројење 
за прераду отпадних вода у 
Чајетини, али и мања слична 
у Мачкату, Сирогојну, Води-
цама, Смиљанским закоси-
ма и Гајевима. Фискултурне 
сале у Сирогојну и Мачкату, 
проширење вртића у Мач-
кату. Све то уз наставак из-
градње путева, тако да ће 
сваки засеок добити асфалт-
ни пут.

АРСЕН ЂУРИЋ О ОПШТИНСКИМ ПОСТИГНУЋИМА И ПЛАНОВИМА 

Од неразвијене до једне  
од најразвијенијих општина

''Хтео бих да вас подсетим како је то општина Чајетина од неразвијене дошла до ранга 
једне од најразвијенијих и најперспективнијих општина у Србији, до општине коју 

сваке године посећује највећи број туриста који и даље расте 

Арсен Ђурић

ТЕМА БРОЈА
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ВРЕДНА ИЗДВАЈАЊА 
ЗА СОЦИЈАЛНА ДАВАЊА 
Што се тиче показатеља 

резултата рада Општинске 
управе Чајетина у минуле че-
тири године, издвојено је око 
две милијарде динара за из-
градњу путева и улица, круж-
них токова, кишне канали-
зације, паркинг простора за 
путничка возила, две трим 
стазе на Златибору,игра-
лишта за децу на Златибору 
и у Чајетини. Језеро у центру 
Златибора доживело је ком-
плетну реконструкцију као и 
шеталиште у његовој близи-
ни, а обављени су и радови 
на постављању декоративног, 
сценског и функционалног 
осветљења Краљевог трга, 
језера са околним пешачким 
стазама и зеленим површи-
нама у центру Златибора уз 
мултимедијалну фонтану. Из-
глед шеталишта поред језера 
употпунили су привремени 
објекти, па смо тако доби-
ли Трговачку улицу са тра-
диционалним производима. 
За изградњу управне згра-
де Комуналног јавног преду-
зећа ''Златибор'' издвојено је 
250 милиона, објекат је упо-
тпуњен са радионицом, га-
ражама, перионицом и пре-
товарним платоом са косим 
навозом, површине око 3.000 
квадрата, на парцели од јед-
ног хектара у насељеном ме-
сту Златибор. Значајна сред-
ства уложена су у адаптацију 
Туристичко-рекреативног 
комплекса ''Златибор''.

Општина Чајетина годи-
нама издваја вредне износе 
за социјална давања. Посма-
трајући период од 2020., за 
ту намену издвојено је скоро 

321 милион динара. Средства 
за родитељске додатке за 
прво, друго и свако наредно 
рођено дете, за вантелесну 
оплодњу, али и за седишта за 
бебе исплаћена су у и изно-
су од 62,5 милиона динара. 
За децу са сметњама у раз-
воју и услуге личног пратио-
ца, смештај деце са сметњама 
у развоју, превоз ђака, сти-
пендије студената издвојено 
је 162 милиона динара. Да се 
брине и о старим лицима го-
вори податак да је током по-
сматраног периода за превоз 
пензионера, помоћ у кући за 
стара лица, за рачуне кому-
налних услуга повлашћених 
корисника издвојено скоро 
61 милион динара.

За једнократне новча-
не помоћи социјално угро-
женим категоријама станов-
ништва општина Чајетина је 
у периоду од четири годи-
не издвојила преко 35 ми-
лиона динара. Сваке од те 
четири године издвајана 
су значајна средства за по-
моћ у раду спортских клубо-
ва и удружења, као и за раз-

вој школског спорта. А за 
текуће поправке и одржа-
вање по месним заједница-
ма, одржавање путева, као 
и за изградњу летњиковца, 
уређење фискултурне сале 
у Сирогојну, капела у се-
оским месним заједницама 
издвојено је преко 35 мили-
она динара.

ДОМ ЗА УЧЕНИКЕ 
И МОДЕРНИ ТЕРЕНИ 
НА ГЛАВИЦИ
Међу предстојећим 

пројектима по важности 
и вредности издваја се и 
градња модерног Дома за 
ученике и спортског центра 
на Главици. – Дом за уче-
нике градиће се на просто-
ру између основне и средње 
школе и спортског центра 
Главица. Ту ће се изградити 
мултифункционални објекат 
са 100 двокреветних соба са 
купатилима, рестораном ка-
пацитета 50-70 ученика, а у 
оквиру дома биће и базен, 
теретана, простор за би-
лијар и стони тенис, чита-
оница и интернет учиони-

ца, сале за хобије ученика. 
Дом ће користити и учени-
ци основне школе као ђач-
ку кухињу. Објекат ће се за 
време распуста користити у 
комерцијалне сврхе, за ре-
креативну наставу и наста-
ву у природи, смештај спор-
тских екипа и на тај начин ће 
остваривати сопствене при-
ходе – наводи Арсен Ђурић и 
описује изглед будућег спор-
тског центра на Главици: 

– Ту су почели грађевин-
ски радови на градњи неко-
лико спортских терена. Пра-
ве се терен за фудбал (40 x 
20 м) са вештачком травом, 
кошаркашки терен (28 x 15 м) 
и одбојкашки терен (18 x 9 м), 
као и атлетска стаза за ис-
трчавање дужине 70 метара. 
Терени за кошарку, одбојку 
и атлетска стаза биће пре-
кривени мултифункционал-
ном подлогом. Започели су 
радови и на изградњи јавне 
расвете, рефлектора за ноћ-
но осветљење спортских те-
рена и видео надзору за без-
бедност деце на спортским 
теренима.

Будући Дом ученика 
у Чајетини

ТЕМА БРОЈА
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Све чешће смо у прилици да на Зла-
тибору виђамо нашег омиљеног и 
драгог Љубивоја Ршумовића, па смо 

искористили прилику да га питамо да за 
''Златиборске вести'' упореди Златибор 
свог детињства и овај данашњи. 

– Размишљајући о Златибору моје 
младости и како он изгледа данас, прво 
што ми пада на памет је она бајка о чиз-
мама од седам миља. Златибор је по-
летео и у свему надвисио своју иначе 
стандардну висину. О њему сам певао и 
називао га ''најдражим другом и рамена 
снажних...'', али никада нисам помишљао 
да ћу се вратити овде. Многи, тако и ја, 
окрећу му се због здравља, јер се про-
чуло да на нашој планини делује доми-
нација магнезијума над калцијумом, по-
готову на неким изворима питке воде 
– рекао нам је Ршум и наставио: 

– Мој давнашњи сан одласка у школу 
помоћу лакомица реализован је после 
толико година кроз пројекат златибор-
ске гондоле. Негде сам чуо да она уско-
ро очекује и милионитог путника и да то 
више није само вожња гондолским каби-
нама, већ да се туристима нуде и много-
бројни пратећи садржаји. Ових дана сам 
планирао да 10 дана проведем у При-
бојској Бањи и веома се радујем да ћемо 
сви заједно ускоро моћи да са Златибора 
до ње дођемо и трасом нове гондолске 
жичаре. Након постојеће, са својих девет 
километара најдуже панорамске жичаре 
на свету, ова нова гондола ће бити дугач-
ка скоро 15 километара. Шта рећи на то 
осим да Златибор из године у годину по-
мера границе.

НАЈВЕЋИ ДОМАЋИН 
У СРБИЈИ 
МИЛАН СТАМАТОВИЋ   
– Моје колеге које знају да се свуда 

хвалим својим Љубишом и својим Зла-
тибором, наравно знају и да помињем 
највећег домаћина у Србији, господина 
Милана Стаматовића, и веома ми је дра-

го када то кажу и они други који нису са 
Златибора. Неко ко више пута дође на 
нашу планину и на лицу места се увери 
шта је то што је бољитак у односу на ра-
нији период, не само у центру места Зла-
тибор у коме су сви они обично смеште-
ни, већ и у области културе. Занимљиво 
је да се овде, на раздаљини од само пет 
километара, налазе чак два дома култу-
ре, оба на буџету општине Чајетина. 

– Доскора нисам знао колико деце 
расте и развија своју креативност на 
Златибору и по свим његовим селима 
док Фондација Новака Ђоковића није 
додатно опремила неколико вртића на 
нашој општини. Сада знам да их има 
шест и да је један, у мом родном Љуби-
шу, добио име по мени. Хвала им на томе. 

– У центру Златибора сам приметио 
значајне промене. Од потпуно бетонира-
ног дна језера, оног које је пројектовао 
мој Љубишанин Миладин Пећинар, до 
свих оних пратећих садржаја од којих ми 
се веома свидела могућност прављења 
фигура уз помоћ воде. Наравно, и што се 
у језеру налази наша јединствена, злати-
борска изворска вода.

ДОК ЈЕ ЗЕМЉЕ И СЕЉАКА, 
СРБИЈА ЋЕ БИТИ ЈАКА
Данас је на Златибору велики број хо-

тела високе категорије, са значајном по-
нудом смештајних капацитета – за сва-

кога има по нешто – и управо се сетих да 
смо прошле године заједно прославили 
130 година активног бављења туризмом 
на Златибору. Негде сам чуо и податак 
да је Златибор одавно ''прешишао'' ми-
лион ноћења на годишњем нивоу, чиме 
се сврстао у сам врх туристичких дести-
нација у региону, а што не рећи, и на ни-
воу целе Европе. 

– Знам да општина Чајетина улаже 
значајна средства у разој пољопривреде 
овог краја. Мислим да смо једни од рет-
ких који раде на популаризацији и ре-
ализацији производње органског мле-
ка и млечних производа направљених 
од њега. То је значајан пројекат за наше 
мале произвођаче и то потврђује ону из-
реку да ''док је земље и сељака, Србија ће 
бити јака''. 

– Често сам био нападан када сам 
се залагао за повећање стопе натали-
тета у нашој лепој Србији, као и да мај-
ке са троје и више деце добијају пензију 
у рангу генерала, али ме радује податак 
да се на територији наше општине вели-
ка пажња поклања томе и да наше мајке 
добијају помоћ и за прво и за свако на-
редно рођено дете. Уз то сам приметио 
да код нас скоро да нема незапослених 
тј. не раде само они који то не желе. Чак 
нам долазе радници из околних, али и 
удаљенијих општина, имамо и раднике 
из других земаља Европе и света. Могао 
бих да кажем да би наш Златибор могао 
да буде пример, некакав пелцер који би 
се ширио Србијом, како радити на свим 
оним животним стварима који значе оп-
станак нашег српског народа, уз један 
квалитетан и садржајан живот. 

– Ако бих се поистоветио са свима 
нама на Златибору, мислим да смо пру-
жили руке ка некој лепој будућности и 
да истрајавамо у томе, што је врло важ-
но. Лично ћу учинити све да се оства-
ри та наша нада и та наша жеља – каже 
за ''Златиборске вести'' Љубивоје Ршу-
мовић.

ЉУБИВОЈЕ РШУМОВИЋ ЗА ''ЗЛАТИБОРСКЕ ВЕСТИ''

Данашњи Златибор је надвисио своју висину
''Након постојеће, са својих девет километара најдуже панорамске жичаре на свету,  

ова нова гондола до Прибојске Бање биће дугачка скоро 15 километара.  
Шта рећи на то осим да Златибор из године у годину помера границе'', каже Ршум

РАЗГОВОР СА...

Милан Стаматовић и Љубивоје Ршумовић
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Један од најзначајнијих 
пројеката које је локално 
комунално предузеће реа-

лизовало у протеклом пери-
оду свакако је и пресељење 
на нову локацију, чиме су све 
службе обједињене, а орга-
низација посла знатно олак-
шана.  Модеран пословни 
објекат, изграђен по најно-
вијим стандардима на пар-
цели површине 9.600 ква-
дратних метара, инвестиција 
је вредна 376 милиона дина-
ра (250 милиона грађевински 
радови, док је све остало ула-
гање у опрему и уређење це-
лог комплекса зграде) коју је 
у потпуности финансирала 
локална самоуправа. 

Само у протекле четири 
године у набавку опреме и 
механизације КЈП ''Златибор'' 
уложило је близу 600 мили-
она динара, па возни парк 
броји преко 100 возила на-
бављених у протеклих неко-
лико година.

Период од 2020. до 2024. 
године обележиле су број-
не активности везане за ре-
ализацију Пројекта одвајања 
кућног отпада на месту на-
станка. Донација Владе 
Шведске у виду канти, контеј-
нера и камиона ауто смећара 
је драгоцена, а остале набав-
ке реализоване су из соп-
ствених средстава. У то спа-
да набавка нових камиона 
за одвоз комуналног отпада, 
ауто-подизача, канти за ме-
шани комунални отпад, кон-
тејнера за суву и мокру фрак-
цију, изградње рециклажних 
острва, као и набавка со-
фтвера за електронско очи-
тавање комуналних посуда. 
Званичне институције које 
прате напредак пројекта 
''Одвајамо'' општину Чајети-
на прогласиле су за пример 

добре праксе у управљању 
отпадом у Србији, тако да 
ће отварањем рециклаж-
ног дворишта, изградњом 
централне компостане, по-
стројења за третман грађе-
винског отпада и постројења 
за претовар споредних про-
извода животињског порек-
ла заокружити збрињавање 
свих врста отпада.

Грађевинска оператива 
је током протеклог четворо-
годишњег периода била ак-
тивна у сваком златиборском 
селу, што је резултирало са 
преко 150 километара но-
воизграђених макадамских 
путева. Рађена је санација 
ударних рупа и прекопа, као 
и интервентна санација при-
ликом одрона и оштећења 
коловоза. У зимском периоду 
одржава се преко 300 кило-
метара локалне пуне мреже 
уз ангажовање око 30 вози-
ла (камиона и друге механи-
зације) и око 40 запослених. 
Активна је и служба летњег 
одржавања путева, задужена 
за постављање хоризонталне 
и вертикалне сигнализације 
на новоформираним путним 
правцима, посебно новоиз-
грађеним кружним токовима. 

Однедавно су запослени 
КЈП ''Златибор'' кренули са 
рециклажом грађевинског 
отпада, па је за ту сврху на-
бављена иновативна мобил-
на дробилица, тако да се сада 
из грађевинског шута добија 
материјал адекватан за на-
сипање макадамских путева 
и банкина.

У ред значајнијих проје-
ката локалног комуналног 
предузећа спада и рекон-
струкција Краљевог трга и 
центра Златибора. Прили-
ком реконструкције Тржног 
центра и простора око језера 

велики труд уложен је у ре-
витализацију постојећих, али 
и формирање нових јавних 
зелених површина, и то на 
око 20.000 метара квадрат-
них. Служба одржавања јав-
них зелених површина сваке 
године повећава обим својих 
активности, подижући ниво 
квалитета рада. Формирају 
се нове јавне површина под 
цветњацима и травњацима и 
редовно спроводи пошумља-
вање разноврсним зимзеле-
ним и листопадним садни-
цама. На неколико локација 
постављене су мултифункци-
оналне подлоге, као што је 
урађено у чајетинском парку, 
а изграђено је и дечије игра-
лиште код основне школе у 
Шљивовици.

Међу значајније послов-
не подухвате убрајају се 
грађевински радови на по-
стављању цевовода од Риб-
нице до Златибора, пројекта 
који се реализује у сарадњи 
са ЈКП ''Водовод Златибор'', 
који ће омогућити сигурније 
водоснабдевање и смањење 
губитака на водоводној мре-
жи. Поменута траса ће на-
кон завршених радова бити 
уређена и рекултивисана, са 
циљем да се дуж наведеног 
појаса изгради бициклистич-
ка и пешачка стаза са додат-
ним садржајима, ради уна-
пређења туристичке понуде.

У ред значајнијих послова 
који предузећу и локалној са-
моуправи доносе бројне ко-
ристи спада и асфалтирање, 
како нових путних праваца, 
приступних путева, паркин-
га и платоа, тако и поправ-
ка асфалтних путева. У ред 
највећих послова убрајаја 
се детаљна реконструкција 
пута од центра Чајетине кроз 
насеље Шиповик, асфалти-

рање паркиралишта у Чаје-
тини, дворишта и паркинга 
код основне школе у Чајети-
ни, a планирана је и набав-
ка сопствене асфалтне базе 
и отварање каменолома.

Пре две године предузећу 
су поверени послови обе-
збеђивања јавне расвете и 
од тада је положено око девет 
километара подземних ка-
блова, замењено је око 1.500 
неисправних сијалица разли-
читих модела, као и њихове 
пратеће опреме, а замењено 
је и преко 150 лед светиљки 
различитих снага. Током 2023. 
предузеће је преузело по-
слове на изградњи нове јав-
не расвете на територији 
општине Чајетина. Подигну-
то је око 150 стубова, којима је 
осветљено преко четири ки-
лометра путева, паркинга и 
других јавних површина.

Почетком јуна 2022. за-
почела је примена савреме-
ног система за надзор и ре-
гулацију саобраћаја ''Око 
соколово''. На Златибору је 
на пет локација изграђено 
нових 750 паркинг места, док 
је у Чајетини на четири лока-
ције изграђено преко 100 но-
вих места за паркирање. При 
крају су радови на изградњи 
прве јавне гараже на Злати-
бору која ће бројати 132 пар-
кинг места. 

У претходном периоду ре-
шени су имовински односи и 
урађен је идејни пројекат за 
изградњу новог гробља на 
Златибору, а у току је при-
бављање грађевинске до-
зволе и почетак радова. У 
надлежности предузећа на-
лази се и златиборска пија-
ца, која по мишљењу туриста 
представља једну од много-
бројних туристичких атрак-
ција овог краја.

КЈП ''ЗЛАТИБОР''

ОСТВАРЕНО У ПРОТЕКЛОМ ПЕРИОДУ: КОМУНАЛНО ЈАВНО ПРЕДУЗЕЋЕ ''ЗЛАТИБОР''

Вредним подухватима значајно  
унапредили локалну инфраструктуру
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Јавно комунално преду-
зеће ''Водовод Златибор'' 
основала је општина Чаје-

тина 2006. године, а  бави се 
сакупљањем и прерадом си-
рове воде, дистрибуцијом 
воде, контролом квалите-

та и одржавањем објеката и 
уређаја водоводног система, 
уклањањем отпадних и атмос-
ферских вода канализацијом, 
постављањем канализационе 
мреже и другим пратећим де-
латностима.

ЈКП ''Водовод Златибор'' за 
водоснабдевање користи воду 
из реке Црни Рзав, која је аку-
мулирана у акумулацији ''Зла-
тибор'' у Рибници.Са водоза-
хвата вода се гравитационо 
одводи до постројења за пре-
чишћавање воде, које се на-
лази непосредно испод аку-
мулације. На постројењу за 
прераду воде налази се ин-
терна лабораторија у којој се 
врше хемијске анализе воде 
на свака три сата (осам пута 
дневно) и то: сирове воде, 
воде са свих таложника, после 
сваког филтра и чисте воде, 
као и једном недељно у Заводу 
за јавно здравље Ужице. 

У 2020. години запосле-
ни ЈКП ''Водовод Златибор'' су 
укупно изградили 16.053 ме-
тара комуналне инфраструк-
туре, од чега 11.303 метра во-

доводне мреже, 3.146 метара 
фекалне канализације и 1.604 
метара атмосферске канали-
зације. Занимљив податак је 
да је скоро три четвртине во-
доводне мреже изграђено у 
сеоским срединама општине 

Чајетина.
Неки од важнијих пројека-

та у 2020. су били изградња во-
доводног крака у Шљивови-
ци, у Кривој Реци, Ивановићи, 
Смиљанићи, код млекаре 
''Наша Златка'', у Рибници, код 
међустанице гондоле и други. 
Цеви за фекалну канализа-
цију постављене су ка Тржном 
центру на Златибору, у насељу 
Калдрма у Чајетини, а за киш-
ну канализацију у Улици Ни-
коле Алтомановића на Злати-
бору.

У 2021. години је инста-
лирано укупно 22.062 мета-
ра комуналне мреже, од чега 
17.628 метара водоводне мре-
же и 3.234 метра канализаци-
оних кракова. И у тој години 
је настављен тренд да се из-
градња мреже првенствено 
обавља у сеоским средина-
ма. Неки од важнијих проје-
ката у 2021. били су изградња 
магистралног цевовода, во-
доводног крака у Трипкови 
ка Шљивовици, у Голову, Дау-
товцу, у Кнежевићима у Кривој 
Реци, постављање водоводних 

цеви на Торнику и друго.
Изграђени су и канали-

зациони кракови у насељу 
Зова-Драгутиновић, у Ули-
ци Црвеног глога и од По-
стројења за пречишћавање 
отпадних вода ка Семегњев-

ском путу, док је кишна и фе-
кална канализација изграђе-
на у Сирогојну, у Шишовићима, 
код Луна парка на Златибору.

Из године у годину се по-
већева број инсталираних ме-
тара комуналне мреже, тако 
да је у 2022. години изграђен 
22.851 метар инсталација, од 
чега 16.811 метара водоводне 
мреже, 3.773 метара фекалне 
канализације и 875 метара ат-
мосферске канализације.

Неки од важнијих проје-
ката у 2022.години су били 
израда водоводног крака у 
Трипкови, затим од резерво-
ара Врањевина до Јелене Ан-
жујске, до Голова, у Шљивови-
ци, од Томића до Бонџулића, у 
Даутовцу (Кнежевићи), у Крф-
ској улици на Златибору и 
многи други. 

Изграђена је фекална ка-
нализација од Чоловића Брда 
до Шиповика, на траси нове 
обилазнице око Златибора, 
у насељу Потоци, као и киш-
на канализација такође у По-
тоцима и у Крфској улици на 
Златибору.

Комунална мрежа и у 2023. 
години стиже до све већег 
броја становника општине 
Чајетина. Укупно је изграђено 
25.532 метара мреже, од чега 
20.064 метара водоводне, 3.880 
метара фекалне канализације 
и 188 метара атмосферске ка-
нализације. Неки од важнијих 
пројеката у 2023. су били изра-
да водоводног крака ка Шљи-
вовици, од Карауле до Петро-
вог вртића, ка Кобиљој Глави, 
ка Гостиљу, водоводни крак 
за потребе ЈП ''Зоохигијена'' и 
многи други. Изграђена је фе-
кална канализација на Злати-
бору, у насељу Зова 2, на лока-
цији Шиповик-Чоловића Брдо, 
у Шиповику и друго.

Tоком текуће године ЈКП 
''Водовод Златибор'' наставља 
радове на капиталним објек-
тима. Најважнији пројекат 
свакако је наставак изградње 
водосистема ''Сушичка врела''. 
До сада је постављено око де-
вет километара цевовода. Ра-
дови се одвијају планираном 
динамиком, у складу са пројек-
том и правилима струке. 

Такође, интензивирани су 
радови на постројењу за пре-
чишћавање отпадних вода 
у Чајетини. У току је израда 
пројектно-техничке докумен-
тације, након чега ће уследи-
ти даље активности на реа-
лизацији пројекта. Паралелно 
се одвијају и активности које 
се односе на изградњу по-
стројења за прераду отпадних 
вода у Сирогојну, као и зајед-
ничког постројења за Шљиво-
вицу и Мачкат. Реализацијом 
ових пројеката наша општина 
ће се сврстати у ред високораз-
вијених еколошких заједница.

Наставиће се даље ши-
рење мреже месних водовода. 
Радови се одвијају у неколи-
ко месних заједница, с циљем 
да градска вода дође до што 
већег броја наших корисника. 
Радови су интензивни и наста-
виће се истим темпом на тери-
торији целе општине. Циљ је 
да што већи број наших грађа-
на, без обзира на место пре-
бивалишта, има приступ чи-
стој и свежој пијаћој води.

ОСТВАРЕНО У ПРОТЕКЛОМ ПЕРИОДУ: ЈКП ''ВОДОВОД ЗЛАТИБОР''

Километри нове водоводне 
и канализационе мреже

ЈКП ''ВОДОВОД ЗЛАТИБОР''
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''ЗЛАТИБОРСКИ ЕКО АГРАР''

Значајан део улагања 
кроз године ''Злати-
борски еко аграр'' рас-

подељује за стимулацију 
пољопривредних произ-
вођача. Буџет за субвенци-
онисање пољопривредника 
од 2020. до 2024. године из-
носио је 178.082.799 динара и 
до почетка 2024. реализова-
но је 1.618 захтева, док буџет 
за 2024. годину износи 45 ми-
лиона динара.

Привредно друштво за 
развој пољопривреде ''Зла-

тиборски еко аграр'' осно-
вао је огранак Агротехнич-
ки центар, једини ''машински 
прстен'' те врсте у Србији. 
Набављена је механизација 
за обављање свих пољских 
радова, чиме се пружила мо-
гућност пољопривредници-
ма да по субвенционисаним 
ценама користе савремену 
механизацију, чиме постижу 
већи учинак на својим газ-
динствима. За овај подухват 
је уложено 128.351.862 дина-
ра из буџета локалне само-

управе.
У оквиру предузећа от-

ворена је мини фабрика ор-
ганске концентроване хра-
не, производи се нутритивно 
избалансирана  храна за го-
веда, свиње, живину и овце, 
са производњом на месеч-
ном нивоу од 10 тона. 

У органској производњи 
располаже се са 210 хекта-
ра земље, 127 грла говеда и 
67 грла оваца. Преко програ-
ма подршке младим пољо-
привредницима ''Златибор-

ски еко аграр'' је доделио 170 
двиски расе ''ил де франс'' и 
159 сјеничке расе.

У оквиру предузећа од 
2017. године послује и мле-
кара ''Наша Златка'' са ка-
пацитетом од 3.000 лита-
ра на дневном нивоу (2.000 
литара конвенционалног и 
1.000 литара органског мле-
ка). Откупљује се млеко само 
од регистрованих пољо-
привредних произвођача 
са територије општине Чаје-
тина. Млекара је добила све 
потребне сертификате за 
органску производњу, сиро-
вина се откупљује од коопе-
раната, чију сертфикацију је 
у целости субенционисала 
општина Чајетина.

На  91. Међународном 
сајму пољопривреде у Но-
вом Саду ''Златиборски еко 
аграр'' добитник је значај-
ног признања ''Најбољи у 
агробизнису'' у категорији 
''Најбољи у органској произ-
водњи''.

У претходној години на 
територији општине Чајети-
на представљен је ''Програм 
за одрживи развој села'', 
који представља научну и те-
оријску базу за све што пре-
дузеће спроводи у пракси. 

Сви акти представљају 
темељну припрему за фор-
мирање Агробизнис цен-
тра на територији општине 
Чајетина са свим неопход-
ним прерађивачким капа-
цитетима.

ОСТВАРЕНО У ПРОТЕКЛОМ ПЕРИОДУ: ''ЗЛАТИБОРСКИ ЕКО АГРАР''

Развој органске производње  
и механизација за пољопривреднике 
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Уз стални циљ да Тури-
стичка  организација 
Златибор (ТОЗ) унапре-

ди јачање имиџа и позицио-
нирање Златибора на место 
водеће туристичке дестина-
ције у Србији, континуирано 
се спроводе многобројне ак-
тивности.

 Пројекти на које тре-
ба скренути пажњу су по-
стављање туристичке сиг-
нализације ,  уређење 
најпосећенијег спелео-
лошког објекта у Србији Сто-
пића пећине, израда пројек-
тно-техничке документације 
за пешачке и бициклистич-

ке стазе, уградња мобилија-
ра, адаптација Коначишта, 
набавка електричних бици-
кала и постављање елек-
тричних пуњача. Туристчка 
организација Златибор по-
свећено ради и на промо-
тивним активностима: ор-
ганизовање и учешће на 
туристичким сајмовима, кон-
ференцијама, форумима, на-
учним скуповима, манифе-
стацијама, активности које 
се односе на публикације, 
аудио-визуелна средства ра-
зоноде, публикације...

 У децембру 2020. годи-
не Туристичка организација 
Златибор отворила је савре-
мени туристички инфо цен-
тар који се налази на Kраље-
вом тргу, у самом центру 
туристичког насеља. На тај 
начин туристима је омогућен 
лакши приступ информа-
цијама, док је то остварено 
и захваљујући интерактив-
ним излозима поставље-

ним широм дестинације (у 
хотелима, ресторанима, ту-
ристичким атракцијама). 
Током 2020. спроведен је и 
пројекат ограђивања ви-
гледи (отвора) у пећинској 
таваници. Исте године на-
бављени су водичи пећине у 
дигиталном       формату. Овај 
најпосећенији спелеолошки 
објекат у Србији постао је 
богатији за нових 60 метара 
стазе, уређене и доступне за 
туристичке обиласке.

Имајући у виду све већу 
загађеност животне средине 
у свету и настојања општи-
не Чајетина  да буде прва 

еколошка општина у Србији, 
ТОЗ је у сарадњи са  фирмом 
''Возим на струју'' покрену-
ла пројекат ''Покрени зеле-
ну туру'' који посетиоцима  
омогућава да обиђу злат-
ну планину користећи вози-
ла која су потпуно еколош-
ки прихватљива, 100 одсто 
на струју, као и бицикле 
које имају електроасистен-
цију, а могу се користити и 
као обичан бицикл. Посеб-
на атракција је могућност 
изнајмљивања електрич-
них аутомобила за обилазак 
најпознатијих локалитета у 
околини Златибора. Тим по-
водом извршена је набавка 
електричних бицикала, док 
је испред зграде ТОЗ-а по-
стављен пуњач за возила на 
електрични погон.

Туристичка организација 
Златибор посвећено ради 
на унапређењу корпоратив-
ног имиџа читаве организа-
ције и самог Златибора. Ново 

поглавље у медијској делат-
ности од јануара 2021. пред-
стављају и месечна издања 
Електронских новина ТОЗ: о 
туризму, актуелностима, по-
нуди, пројектима. Током 2023. 
издата је и нова монографија 
која сведочи о 130 година ор-
ганизованог туризма на Зла-
тибору, док је тим поводом 
приремљен и документар-
но-играни филм ''Златибор, 
планина богова''. Ове годи-
не објављена је публикација 
''Златиборе, питај Тару'' чији 
су издавачи ЈП ''Национални 
парк Тара'', ТО ''Тара-Дрина'' 
Бајина Башта и ТОЗ.

Jедан од незаобилазних 
видова промоције су и ви-
део спотови који сликом и 
звуком најбоље могу да до-
чарају сву лепоту Златибора, 
а потенцијалним туристима 
приближе бројне активности 
које су им на располагању. 
Под слоганом "Твој Злати-
бор те чека" промо спотови-
ма представљене су бројне 
атракције Златибора, сеоска 
туристичка домаћинстава, 
бајковити пејзажи, пешачке 
стазе… Урађена је и серија 
видео спотова ''Туристичка 
разгледница хотела Злати-
бора'', ''Гастрономска пону-
да Златибора'', ''Туристичка 
разгледница села Златибо-
ра'', ''Људи Златибора''. ТОЗ 
је  припремила серијал еми-
сија под називом ''У загрљају 
Златибора'' које на непосре-
дан начин откривају лепоте 
и потенцијалним туристима 
приближавају златне потен-
цијале Златибора. 

ТОЗ је 2023. покрену-
ла сопствени радио који 
се емитује и на једном од 
најфреквентнијих места 
Краљевом тргу. Као главни 
медиј преко којег се добија 
комуникација са туристи-
ма, наметнуо се и интер-
нет. ТОЗ поседује друштвене 
мреже Instagram, Facebook, 
YouTube, TikTok, LinkedIn, док 
је ту и званичан сајт ТО Зла-
тибор где гости у свако доба 
имају потпуну и објективну 
информацију. 

ТОЗ  учествује и туристич-
ку понуду Златибора про-
мовише на многобројним 
сајмовима у Србији и ино-
странству. Била је учесник 
сајмова за стручне посети-
оце у Берлину и Москви, као 
и на међународним сајмо-
ви туризма у Београду и Но-
вом Саду, на Сајму туризма и 
активног одмора у Штутгар-
ту, ''Данима туризма'' у Нишу, 
изложби туристичких пу-
бликација у Лесковцу, Међу-
народном сајму туризма и 
угоститељства у Бања Луци, 
Софији и многим другим. 

ТОЗ је организовала или 
активно учествовала у ор-
ганизацији  манифестација 
од којих су неке и са више-
деценијском традицијом. Ту-
ристи током читаве године 
уживају у многобројним фе-
стивалима, спортским тур-
нирима, концертима, док је 
током летње сезоне ту богат 
програм ''Златиборског кул-
турног лета'' с низом пред-
става и изложби, концерата, 
уметничких смотри. Програм 
употпуњују традиционалне 
сеоске манифестације. По-
себну пажњу туриста при-
влачи традиционални дочек 
Нове године, који се орга-
низује на отвореној позор-
ници на Kраљевом тргу.

ТОЗ наставља свој акти-
ван и посвећен рад заједно 
са свим туристичким после-
ницима, бројним сарадници-
ма и пријатељима чувајући 
оно што Златибор чини по-
себним.

ОСТВАРЕНО У ПРОТЕКЛОМ ПЕРИОДУ: ТУРИСТИЧКА ОРГАНИЗАЦИЈА ЗЛАТИБОР 

Уређење Стопића пећине, еколошка 
возила, издања, промоције

ТУРИЗАМ

Језеро на Златибору
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На Златибору, на међу-
станици код Рибничког 
језера, 19. августа 2020. 

свечано је пуштена у проб-
ни рад златиборска ''Голд 
гондола'', званично најдужа 
панорамска гондола на све-
ту дужине девет километа-
ра, која је уједно и највећа 
и најзначанија инфраструк-
турна инвестиција општине 
Чајетина, за чију је изградњу 
из локалног буџета издвоје-
но 13 милиона евра.

Гондола је кренула са ра-
дом 11. јануара, док је свеча-
но отварање обављено 14. 
јануара 2021. године уз вели-
ку церемонију којој су прису-
ствовали бројни угледни го-
сти, међу којима председник 
Србије Александар Вучић, 
неколико министара, амба-
садор Републике Француске, 
као и представници локалне 
власти и извођачи радова. 

Ова инвестиција није 
само корак напред за локал-
ну заједницу, већ значајан 
допринос туристичкој пону-
ди Србије, јер поставља Зла-
тибор међу најатрактивније 
европске туристичке дести-
нације. Већ првог дана рада, 
за само четири сата, прода-
то је око 1.200 карата, а у пр-
вом месецу рада превезено 
је преко 30.000 путника. За 
годину дана, упркос ограни-
чењима капацитета због епи-

демиолошких мера, гондолом 
се возило 230.000 путника.

У тој години ''Голд гондо-
ла'' је привукла знатан број 
страних туриста, укључујући 
госте из Индије, Пакистана, 
Кине, са Малте, a угостила 
је и високу делегацију Руске 
Федерације на челу са заме-
ником руског премијера Ју-
ријем Борисовим.

''Голд гондола'' је на-
грађена престижном награ-
дом ''Туристички цвет'' коју 
додељује Туристичка ор-
ганизација Србије у кате-
горији ''Организација или 
појединац за допринос уна-
пређењу туризма и поди-
зању квалитета туристичких 
услуга'', што представља ве-
ома значајно признање у пр-
вој години пословања.

Зимска сезона 2022. била 
је изузетно успешна са око 
40.000 посетилаца у јануа-
ру, а за Сретењске празни-
ке укупно је превезено пре-
ко 8.000 путника. За мање од 
две године рада гондола је 
превезла преко 470.000 пут-
ника, чиме се потврдила као 
највећа златиборска атрак-
ција за коју интересовање 
не престаје да расте.

Друга година рада ''Голд 
гондоле'' обележена је ак-
тивирањем нових садржаја, 
увођењем додатних услуга 
попут ''бранча у ваздуху'' и 

''романтичне кабине'', као и 
наставком бројних друштве-
но-одговорних акција. ''Голд 
гондола'' је постала не само 
симбол туристичког проспе-
ритета Златибора, већ и при-
мер успешног развоја ло-
калне заједнице и атракција 
која привлачи пажњу гло-
балне публике.

Током другог дочека 2023. 
Нове године са радом жича-
ре, за четири празнична дана 
забележено је преко 9.000 
путника, што представља 
раст од 30 одсто у поређењу 
са претходном годином. По-
четком треће године рада, 
тачније 24. Јануара, превезен 
је 500.000-ти путник.  

Сретењски празници су 
такође донели рекордне 
бројеве, са укупно 10.555 пут-
ника који су користили гон-
долу за пет дана одмора, од 
15. фебруара до викенда, што 
је за 30 одсто више него у 
истом периоду 2022. Рекорд-
ни дан био је 16. фебруар 
када је забележен највећи 
број путника од почетка рада 
гондоле – чак 2.549 путника. 
Пролеће 2023. донело је још 
више успеха када је најпо-
сећенији дан био 1. мај, са 50 
одсто више путника него ина-
че, чак 3.050 превезених пут-
ника, чиме су оборени како 
дневни рекорд постављен за 
Сретење, тако и рекорд прво-

мајских празника.
Година је завршена са 

више од 750.000 превезених 
путника, чиме се јасно по-
казује ентузијазам и задо-
вољство посетилаца, као и 
жеља да се што пре достигне 
милионити путник на ''Голд 
гондоли''.

Током целе 2023. акце-
нат је био на активности-
ма које промовишу  здраве 
стилове живота и усвајање 
здравих животних навика, уз 
концепт целодневног борав-
ка на ''Голд гондоли'' са мо-
гућношћу уживања у посеб-
ним услугама попут ''бранча 
у ваздуху'' и ''романтичног 
путовања''.

Крајем те године пред-
стављени су пројекти у окви-
ру развоја новог концепта 
Златибора, са ''Голд гондо-
лом'' као главном окосни-
цом, укључујући нови крак 
гондоле од Торника до При-
бојске Бање, уређење врха 
Торник и Златног града у 
околини Рибничког језера. 
Гондола је такође организо-
вала промотивне догађаје: 
биоскоп на отвореном, му-
зичко вече и корпоративна 
дружења, док је друштвена 
ангажованост укључивала 
активности попут обележа-
вања Месеца борбе против 
рака дојке и Међународног 
дана дигиталног детокса.

ТУРИЗАМ

ОСТВАРЕНО У ПРОТЕКЛОМ ПЕРИОДУ: ''ГОЛД ГОНДОЛА ЗЛАТИБОР''

Највећа златиборска атракција  
све ближа милиону путника
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Значајне инвестиције 
Предшколске устано-
ве ''Радост'' започете 

су 2020. године партерним 
уређењем испред објекта на 
Златибору.

Већ наредне године, у 
сарадњи са ''Новак Ђоко-
вић фондацијом'', створени 
су услови за укључивање 22 
деце из сеоске средине у це-
лодневне програме вртића у 
Љубишу. За ову децу је обе-
збеђен и додатни подстицај у 
виду организованог превоза 
за долазак и одлазак из вр-
тића. Вредност инвестиције 
је била 6.454.048 динара, а за 
адаптацију вртића је уложе-
но још 3.558.080 динара.   

Министарство просвете 
Србије, Светска банка и ''Но-
вак Ђоковић фондација'' су у 
оквиру пројекта ''Инклузив-

ног предшколског образо-
вања и васпитања'' адапти-
рали и комплетно опремили 
четири собе у вртићу у Чаје-
тини, чиме су створени ус-
лови који су у складу са но-
вим програмским приступом 
предшколском образовању 
и васпитању. У том простору 
борави око 100 деце. Укуп-
на вредност ове адаптације 
је била 2.941.920 динара, а за 
куповину намештаја за ове 
четири адаптиране собе уло-
жено је још 2.417.940 динара.

Значајна средства су ин-
вестирана у адаптацију соба 
вртића у Чајетини (1.049.880 
динара), адаптацију хола 
испред соба у приземљу 
(1.143.132 динара), санацију 
крова (3.500.261 динара), за-
тим у адаптацију простора 
вртића у Кривој Реци – пр-

вог сеоског вртића на те-
риторији општине Чајети-
на отвореног 2008. године 
(1.583.219 динара) – у адап-
тацију кухиње вртића у Кри-
вој Реци (1.930.840 динара), 
у дечије игралиште у Чајети-
ни (3.593.355 динара) и у до-
градњу вртића на Златибору 
(16.527.280 динара). 

У 2023. години највећи 
износ од близу 30 милиона 
динара уложен је у доградњу 
вртића на Златибору чиме 
ће бити обезбеђене четири 
нове радне собе, кухиња и 
трпезарија, као и нове зајед-
ничке просторије. Такође, у 
току 2023. инвестирано је 
око 3,5 милиона динара у 
фасаду на делу старог објек-
та у Чајетини.

У погледу планова за 
предстојећи период вре-

ди истаћи наставак инве-
стирања у завршетак објек-
та вртића на Златибору, као 
и адаптацију и проширење 
капацитета вртића у Сиро-
гојну. За вртић у Сирогојну 
потписан је уговор са Мини-
старством просвете у који 
ће бити инвестирана око 3,5 
милиона динара из креди-
та Светске банке, с тим што 
ће општина Чајетина парти-
ципирати у том пројекту за 
радове који нису обухваће-
ни овим пројектом, а одно-
се се на отварање новог по-
себног улаза у вртић, део 
фасаде, и друго. На тај на-
чин  ће се испоштовати стан-
дарди простора обавезујући 
за установе у којима бора-
ве деца предшколског уз-
раста и у којима се спрово-
де предшколски програми.

ОБРАЗОВАЊЕ

ОСТВАРЕНО У ПРОТЕКЛОМ ПЕРИОДУ: ПРЕДШКОЛСКА УСТАНОВА ''РАДОСТ''

Улагањима створени бољи услови 
за боравак деце у вртићима 

Вртић на Златибору

Вртић у Чајетини
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Основан 2021. године 
од стране општине 
Чајетина, Иновациони 

бизнис центар (ИБЦ) ''Злати-
бор'' представља светионик 
развоја и иновација у обла-
сти предузетништва, туриз-
ма и пољопривреде. 

У својој краткој, али ин-
тензивној историји, ИБЦ 
''Златибор'' је постао кључ-
ни играч у трансформацији 
локалне економије и јачању 
привредног амбијента. Јед-
на од основних функција је 
подршка предузетништву 
и резулатат је додела под-
стицаја за 20 предузетника, 
омогућивши им да покрену 
сопствени бизнис. Ова ак-
тивност је поред значајног 
локалног економског ефек-
та допринела значајном 
смањењу незапослености у 
општини Чајетина. Кроз под-
ршку и савете ИБЦ ''Злати-
бор'',  предузетници су запо-
чели иновативне делатности 
које јачају локалну еконо-
мију и привлаче нове инве-
стиције.

Један од значајних тре-
нутака за ИБЦ ''Златибор'' је 
успех првог златиборског 
старт-апа који је, уз подршку 
центра, освојио преко 50.000 
евра на престижним конкур-
сима ''Startech'' и ''Raising 
Starts''. Овај подухват је до-
каз да иновативне идеје 
из малих средина могу по-
стићи велики успех уз адек-
ватну подршку и менторство 
на глобалном нивуоу.

До сада је ИБЦ ''Злати-
бор'' реализовао и био до-
маћин многобројних конфе-
ренција о иновацијама са 

примерима из Србије и ино-
странства. Поред конферен-
ција, које су биле прилика 
за размену знања реноми-
раних предавача и наших 
привредника, студената и 
ђака, одржано је преко 15 
едукација који су привукле 
преко 1.000 учесника. Уз еду-
кације одржана су укупно 22 
различита догађаја у оквиру 
центра, укључујући семина-
ре, презентације и радиони-
це, који су окупили локалне 
и међународне стручњаке. 

Више од 100 дигиталних 
номада користило је просто-
рије ИБЦ ''Златибор'', чиме 
је центар постао препо-
знатљив као атрактивна де-
стинација за рад на даљину.

Иновациони бизнис цен-
тар ''Златибор'' наставља да 
буде покретачка снага еко-
номског развоја у општини 
Чајетина, јер ради на при-
влачењу средстава по ос-
нову преко 20  различитх 
пројеката за локалну зајед-
ницу. 

У наредних пет година 
ИБЦ ''Златибор'' има амбици-
озне планове за даљи раст 
и развој. Планира развити 
више од 10 локалних старта-
пова, пружајући им потребну 
подршку и ресурсе за успе-
шан почетак и раст. Циљ је 
привући више од 1.000 ди-
гиталних номада који ће ко-
ристити coworking простор 
и делити своја знања. ИБЦ 
''Златибор'' жели привући 
више милиона евра инве-
стиција у индустријску зону 
Бранешко поље, стварајући 
повољне услове за раст и 
привлачење нових компа-
нија. 

Визија је да постане ре-
гионални развојни центар 
иновација и иновативног 
предузетништва. Планира 
да развије пет иновативних 
компанија по моделу јав-
но-приватног партнерства. 
Кроз сарадњу са универзи-
тетима, истраживачким цен-
трима и другим организа-
цијама идеја је да се оствари 
интеграција са међународ-
ним и домаћим институција-
ма. Један од кључних инфра-
структурних пројеката је 
завршетак зграде Иноваци-
оног бизнис центра, а плани-
ра се завршетак изградње у 
наредних пет година, што ће 
бити основа за привлачење 
пословних људи, компа-
нија и других организација 
из земље и дијаспоре. Згра-
да ће пружити модерне про-
сторије за рад, образовање, 
а очекујемо да се већина на-
ших младих и образованих 
људи врати, остане и ради у 
општини Чајетина.

ОСТВАРЕНО У ПРОТЕКЛОМ ПЕРИОДУ: ИНОВАЦИОНИ БИЗНИС ЦЕНТАР ЗЛАТИБОР 

Светионик иновација и развоја 
у општини Чајетина

ПРИВРЕДА

Будућа зграда Инвестиционог бизнис центра
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Изузетни резултати по-
стигнути су у спор-
ту и спортском туриз-

му општине Чајетина, која 
је вредним улагањима у ову 
инфраструктуру створила 
основе за сва та постигнућа. 
О оствареном Никола Нова-
ковић, директор Туристич-
ко-рекреативног комплекса 
''Златибор'', каже за ''Злати-
борске вести'': 

– Налазимо се у спортској 
дворани ТРК ''Златибор'', ме-
сту  одакле смо пре четири 
године започели трансфор-
мацију и реновирање целог 
комплекса. Сада он, полако 
али сигурно, поприма и ко-
начан изглед као један, сло-
бодно можемо рећи, спорт-
ско-туристички центар који 
стоји раме уз раме са нај-
бољим у европским и свет-
ским оквирима. 

– Комплетно реконстру-
исана спортска дворана, 
подлога са највишим ФИБА 
сертификатом, мултифунк-
ционалним лед екраном, 
нови кошеви... Све је то, у 
јеку короне, стављено за по-
требе првог балона регио-

налне АБА 2 лиге, који смо са 
челним људима овог кошар-
кашког такмичења органи-
зовали као пилот пројекат у 
новембру 2020. године. 

– Затим су уследили ка-
питални пројекти. Увођење 
читавих 10.000 квадрата у 
систем грејања кроз нашу 
бунарску воду и топлот-
не пумпе, чиме смо решили 

двадесетогодишњи проблем 
читавог комплекса. Потпуна 
санација и реконструкција 
два хотелска спрата, које 
смо од скромног пансиона 
позиционирали као једне од 
најзначајнијих смештајних 
капацитета када су у питању 
спортске екипе и манифе-
стације, али и као поузданог 
партнера корпоративних 

дешавања, тим-билдинга и 
најзначајнијих семинара и 
конгреса на дестинацији. 

– Паралелно са радови-
ма на адаптацији смештај-
них капацитета завршена је 
комплетна покривка крова и 
за нас можда и најзначајније 
улагање од стране општине: 
постављање соларних пане-
ла, снаге 500 kw. 

– Све ово не бисмо мог-
ли без разумевања руковод-
ства општине Чајетина на 
челу са председником Ми-
ланом Стаматовићем, који је 
2018. обезбедио да спортска 
дворана са хотелским делом 
и рестораном из приватне 
својине пређе у власништво 
општине. Самим тим да се 
кроз сва ова улагања Злати-
бор и Чајетина позициони-
рају на европској мапи спор-
тских центара, које екипе из 
разних делова света бирају 
као први избор за припре-
ме. Не треба заборавити ни 
комплетну реконструкцију 
хале у Чајетини, која се по-
носно представља као једна 
од најлепших у Србији – ис-
тиче Никола Новаковић.

ТУРИЗАМ

ОСТВАРЕНО У ПРОТЕКЛОМ ПЕРИОДУ: ТУРИСТИЧКО-РЕКРЕАТИВНИ КОМПЛЕКС ''ЗЛАТИБОР''

Дворана у новом сјају, решен проблем грејања
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Јавно предузеће ''Зоохи-
гијена Чајетина'' основа-
но је одлуком одборника 

СО Чајетина почетком 2023. 
године. У првим месецима 
рада предузећа спроведене 
су све неопходне процеду-
ре и процеси за законски и 
организован рад предузећа, 
а потом се приступило обе-
збеђивању просторних и ка-
дровских капацитета преду-
зећа. До октобра исте године 
постављен је, монтиран и у 
потпуности опремљен обје-
кат Ветеринарске амбулан-
те за кућне љубимце, који је 
у функцији. 

Циљ ЈП ''Зоохигијена 
Чајетина'' је да подигне свест 
становништва о одговорном 
власништву, обавезном чи-
повању, вакцинацији и сте-
рилизацији/кастрацији кућ-
них љубимаца и на тај начин 
допринесе смањењу попула-
ције напуштених паса и ма-
чака на територији општине 
Чајетина. Предузеће је план 
и програм деловања за наје-
фикасније смањење попула-
ције напуштених паса и ма-
чака формирало у складу са 
препорукама Светске здрав-
ствене организације и у 
складу са позитивним прак-
сама из света и региона које 
су дале и дају резултате. 

Како би се зауставио 
даљи раст популације на-

пуштених паса и мачака не-
опходно је зауставити даљи 
прилив тих животиња на 
улице општине, што је једи-
но могуће кроз програме ма-
совних стерилизација и ка-
страција кућних љубимаца. 
Ветеринарска амбуланта је 
покренула акцију ''Није им 
место на улици!'' која кроз 
повољне цене услуга вакци-
нације,чиповања и стерили-
зације/кастрације кућних 
љубимаца подстиче грађа-
не у правцу одговорног 
власништва, што за ре-
зултат има мањи број 
паса на улицама.

У циљу постизања 
своје визије, стручња-
ци ''Зоохигијене'' раде 
на постепеном постизању 
чисте, безбедне и здраве 
животне околине за грађа-
не, али и за животиње кроз 
стратешко и планско дело-
вање, а кроз блиску сарадњу 
са другим јавним предузећи-
ма, локалним заједницама, 
организацијама за зашти-
ту животиња и другим реле-
вантним странама. 

ЈП ''Зоохигијена Чајети-
на'' је свој дугорочни стра-
тешки развој поделила у не-
колико фаза: 

Фаза 1 – Подизање про-
сторних, логистичких и 
кадровских капацитета 
предузећа за обављање ус-

луга зоохигијене, ветерине 
и ДДД, а пре свега активно-
сти у циљу смањења и кон-
троле популације напуште-
них животиња; припрема 
и успостављање прихвати-
лишта и хотела за мале жи-
вотиње и изградња ком-
плекса предузећа;

Фаза 2 – Успостављање 
клинике за мале и велике 
животиње, као и прихвати-
лишта за велике животиње, 
а у циљу умањења ризика 
које велике животиње могу 
проузроковати лутајући без 
надзора; обављање пра-
тећих активности у правцу 
контроле и смањења попу-
лације напуштених живо-
тиња;  

Фаза 3 - Развој и уна-
пређење расног саста-

ва стоке на територији 
општине Чајетина, успо-
стављање службе редара и 
успостављање еколошког и 
одрживог система за при-
купљање отпада живо-
тињског порекла на терито-
рији општине Чајетина;

Током 2023. године по-
кренута је Фаза 1, а преду-
зеће бележи стабилан раст и 
испуњење утврђених циље-
ва. Предузеће је покрену-
ло и прикупљање подата-

ка о броју паса, израду 
Стратегије за контролу 
и смањење популације 
напуштених животиња 
и израду пројекта ком-
плекса ЈП “Зоохигијена 

Чајетина” - Фаза 1. Идеј-
но решење поменутног 

комплекса је израђено и 
приступа се даљој разради 
пројектно-техничке доку-
ментације. Комплекс садр-
жи хотел за кућне љубимце, 
клинику за велике и мале 
животиње, прихватилиште 
за псе и мачке, карантин за 
болесне животиња и управ-
ну зграду предузећа. У плану 
је и израда идејног решења 
за Фазу 2 које садржи објек-
те прихватилишта и каран-
тина за велике животиње, 
станицу за безбедно одла-
гање животињских лешева 
и споредних производа жи-
вотињског порекла.

ОСТВАРЕНО У ПРОТЕКЛОМ ПЕРИОДУ: ЈП ''ЗООХИГИЈЕНА ЧАЈЕТИНА''

Брига о добробити животиња на Златибору

ДРУШТВО

Будућа зграда "Зоохигијене"
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Одлуком Скупштине 
општине Чајетина 22. 
јуна 2023. године ос-

нован је Културни центар 
''Златибор'' Чајетина, а дру-
гом одлуком новооснованом 
Културном центру ''Злати-
бор'' припојена је Установа 
''Културни центар Чајетина''. 

         
ДОМ КУЛТУРЕ 
ЧАЈЕТИНА
У току 2021. године завр-

шена је реконстукција, адап-
тација и дигитализација 
Дома културе у Чајетини у 
укупној вредности од око 16 
милиона динара. Урађени су 
нови системи грејања, ком-
плетне инсталације, опточ-
ни канали, кишна канали-
зација, дренажа, освежана 
фасада, подигнут ниво сале, 
замењена седишта, проши-
рена бина, урађена пред ди-
гитализација... Набављена 
је и нова савремена опрема: 
аудио систем за ДЦП пројек-
ције и пројекциони екран, 
као и дигитални пројектор 
у вредности од 10 милиона 
динара, што је допринело 
бољој понуди биоскопског 
програма у Дому културе.

Установа је препо-
знатљива по организацији 
традиционалних култур-
но-спортско-туристичких 

манифестација: Сабор тру-
бача западне Србије и смо-
тра народног стваралаштва, 
дечији фестивал ''Деца међу 
нарцисима'', ликовна коло-
нија ''Трнава'', Турнир у ма-
лом фудбалу ''Златибор'', 
Бизнис лига и многе друге. 
Као суорганизатор или тех-
ничка и стручна подршка по-
маже мноштво манифеста-
ција и догађаја.

КУЛТУРНИ ЦЕНТАР 
ЗЛАТИБОР
Све активности које се 

обављају у Културном цен-
тру темеље се на неколико 
основних сегмената рада: 
ликовни, књижевни и музич-
ки садржаји, драмско ства-
ралаштво, кинематографија, 
едукација кроз радионице у 
циљу стварања културних 
навика како деце тако и од-

раслих. У плану је да се на-
ставе све манифестације 
које су се организовале у 
Културном центру Чајетина 
(Сабор трубача, дечији фе-
стивал ''Деца међу нарциси-
ма'', ликовна колонија ''Тр-
нава'' и сл.), да се све сеоске 
манифестације подрже, уна-
преде и организују нове, да 
се реализује редован био-
скопски репертоар у Чајети-
ни и Златибору. 

Од ове године ће се ор-
ганизовати  Национални 
филмски фестивал на Злати-

бору и план је да се одржа-
ва и наредних година у циљу 
да се развија љубав младих 
према филмској уметности 
кроз сарадњу са факултети-
ма драмских уметности, одр-
жавањем радионица и фе-
стивала документарног и 
ауторског филма.

Позоришни репертоар 
је планиран кроз вечерње 
представе театара из целе 
земље и региона, као и пред-
ставе дечијег позоришта 
(ако не у истој онда и у већој 
мери него за одрасле).

Ликовна уметност се 
прати и промовише кроз 
обе галерије, у Чајетини и 
Златибору. Подржаће се и 
унапредити ликовне коло-
није у златиборском крају, 
радиће се на томе да се не 
забораве великани српског 
сликарства из овог краја. 
Пружиће се подршка фе-
стивалу ''Залет'' на Боро-
вој глави, преузеће се и ор-
ганизација рада галерије 
Обрада Јовановића на Да-
утовцу. Планира се рекон-
струкција и прављење му-
зеја од куће Милића од 
Мачве.

Сарађиваће се са кул-
турним центрима у околини. 
Успоставиће се прекогра-
нична сарадња са установа-
ма културе из земаља у окру-
жењу. Културни програми ће 
бити и на необичним при-
родним локацијама (Стопића 
пећина, водопад Гостиље), 
не само у Културном центру 
и Дому културе у Чајетини. 
Надамо се убрзо и отварању 
позоришта у Сирогојну.

ОСТВАРЕНО У ПРОТЕКЛОМ ПЕРИОДУ: КУЛТУРНИ ЦЕНТАР ''ЗЛАТИБОР'' ЧАЈЕТИНА 

Културни програми  
доступни мештанима и туристима

КУЛТУРА
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Помоћник министра 
пољопривреде за ру-
рални развој Алек-

сандар Богићевић отворио 
је први Међународни сајам 
пољопривреде и руралног 
туризма, одржан на Злати-
бору од 10. до 12. маја. Ис-
такао је значај прве овакве 
специјализоване манифе-
стације у западној Србији и 
нагласио да је ово само по-
четак помоћи министарства 
овом крају. 

– Захваљујем се у име 
министра Мартиновића и 
у своје име свима што при-
суствујете отварању првог 
Међународног сајма пољо-
привреде и руралног ту-
ризма на прелепој краљици 
туризма, на Златибору. По-
себно свим златиборским 
домаћинима, председнику 
општине Чајетина Милану 
Стаматовићу, запосленима 
у ''Златиборском еко агра-
ру'', представницима Пољо-
привредних саветодавних 
и стручних служби из целе 

Србије. Идеја за покретања 
овог сајма је настала про-
шле године, с циљем да се 
и у западном делу Србије, 
који је окосница наше пољо-
привреде и туризма, орга-
низује једна овако значајна 
привредна манифестација – 
рекао је Богићевић.

Упућујући поруку да је 
овај сајам логичан наставак 
свих активности које општи-
на Чајетина предузима како 
би помогла убрзаном развоју 
локалних пољопривредних 
произвођача и лакшем и 
бржем пласману својих про-
извода, председник наше 
општине Милан Стаматовић 
је нагласио: – Овај сајам го-
вори да смо на правом путу, 
путу на коме развијамо ту-
ризам и пољопривреду на-
шег краја. Упустили смо се 
у један озбиљан, дугорочан 
посао да радимо у интересу 
грађана, јер Србија без села 
не може напред. Већ више 
година организујемо наше 
пољопривреднике да про-
изводе на савремен начин и 
у томе ћемо им помоћи кроз 
општински Агробизнис цен-
тар, који последњих година 
бележи озбиљне резултате.

Стаматовић је додао да 
он није класичан полити-

чар, већ становник Злати-
бора који говори о ономе 
што је животно, што је ре-
ално. – Борили смо се да са-
чувамо и да ваше приватно 
земљиште остане код вас, 
да вам га неко не отима, и 
са друге стране се боримо 
да сачувамо државно пољо-
привредно земљиште. Да 
оно остане у државном влас-
ништву, које би се онда да-
вало приватницима у закуп, 
а не у власништво – упутио 
је председник општине Ста-
матовић поруку својим Зла-
тиборцима.

Техничке податке навео 
је директор ''Златиборског 
еко аграра'' Марко Марић 
рекавши да су ''Златиборски 
еко аграр'' и општина Чаје-
тина дали све од себе да ова 
смотра овако изгледа, уз ве-
ровања да ће она бити дуго-
вечна. – На Краљевом тргу 
постављено је 40 штандо-
ва за презентацију пољо-
привредних производа, а 20 
излагача пољопривредне 
механизације има свој про-
стор на  паркингу са друге 
стране језера. Имамо изла-
гаче из Македоније и Црне 
Горе, а очекујемо и госте из 
Хрватске – истакао је Марић.

ИЗЛОЖБА 
ПОЉОПРИВРЕДНИХ 
МАШИНА НА 
ЗЛАТИБОРСКОМ САЈМУ 
У овиру првог Међуна-

родног сајма пољопривре-
де и руралног туризма ''Зла-
тибор 2024'' уприличена је 
изложба 20 произвођача 
пољопривредних машина 
међу којима је представљено 

два модела трактора и неко-
лико десетина прикључних 
машина. Том приликом су 
се у име организатора сајма 
присутнима обратили пред-
седник Скупштине општине 
Чајетина Арсен Ђурић и ди-
ректор ''Златиборског еко 
аграра'' Марко Марић, а у 
име излагача Радован Ко-
мад, директор продаје пре-
дузећа ''Мајевица сервис'' из 
Бачке Паланке.

НА ЗЛАТИБОРУ ОДРЖАН ПРВИ МЕЂУНАРОДНИ САЈАМ ПОЉОПРИВРЕДЕ И РУРАЛНОГ ТУРИЗМА

СТАМАТОВИЋ:  
Србија без села не може напред

''Борили смо се да сачувамо и да ваше приватно земљиште остане код 
вас, да вам га неко не отима, и са друге стране се боримо да сачувамо 
државно пољопривредно земљиште. Да оно остане у државном влас-
ништву, које би се онда давало приватницима у закуп, а не у власништво'', 
упутио је председник општине поруку својим Златиборцима

ПОЉОПРИВРЕДА

Са отварања Сајма
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Ђурић је изразио задо-
вољство што је овај сајам, 
иако се одржава први пут,  
по броју учесника који су 
приказали своју пољо-
привредну механизацију 
и произвођача који су из-

ложили своје прехрамбе-
не производе на Краљевом 
тргу већ остварио своју ми-
сију, те да је уверен да ће за 
неколико година ово бити 
веома значајан међународ-
ни догађај. – Општина Чаје-
тина у последњих десетак 
година значајно субвенци-
онише своје пољопривред-
не произвођаче са 40 до 65 
одсто кроз помоћ у набав-
ци пољопривредне механи-
зације, садног материјала 
и свега онога чиме се наши 
пољопривредници баве. Тај 
вид субвенција, које се реа-
лизују преко ''Златиборског 
еко аграра'', допринео је по-
већању броја грла на тери-
торији општине Чајетина, а и 
повећавају се површине под 
засадима – навео је Ђурић.

Општина Чајетина, до-
дао је он, поред изградње 
инфраструктуре у свим зла-
тиборским селима, кроз про-
граме субвенција покушава 
да пољопривредним про-

извођачима олакша њихо-
ву производњу, односно да 
створи услове да они могу 
солидно и пристојно да живе 
од свог рада.

Захваљујући се у име из-
лагача организаторима сај-
ма, директор продаје пре-
дузећа ''Мајевица сервис'' 
Радован Комад је нагла-
сио да је њихово предузеће 
управо кроз програм аграр-
не политике општине Чаје-
тина охрабрено да дође на 

овај сајам, као и да развија 
нове производе са којима је 
наступило на Златибору. – 
На сајму смо изложили уни-
верзалне тракторе од 60 и 
90 коњских снага, спремне 
да раде било коју операцију 
орања, спремања земљишта 
или сетве. Чајетинско пре-
дузеће ''Златиборски еко 
аграр'' већ користи пет од 
120 прикључних машина из 
нашег производног асорти-
мана, доказаних да и на Зла-
тибору могу да раде на било 
којем типу земљишта – ре-
као је Комад.    

ЕДУКАЦИЈЕ ИЗ НАШЕ 
ДОБРЕ ПРАКСЕ ЗА 34 
САВЕТОДАВНЕ СЛУЖБЕ 
Први Међународни сајам 

пољопривреде и руралног 
туризма био је, између оста-
лог, и едукативног каракте-
ра. У оквиру простора Ино-
вационог бизнис центра 
Златибор другог сајамског 
дана одржане су едукације 
на разне теме, а највише ин-
тересовања владало је за 
предавање ''Генетички ре-
сурси, преглед стања'' др 
Срђана Стојановића. – Циљ 
овог предавања је да подиг-
немо јавну свест, едукујемо 
наше саветодавце и остале 
заинтересоване учеснике на 
семинару. Да чују нека нова 
сазнања о значају очувања 
животињских генетичких 
ресурса који представљају и 
културно благо наше земље, 
односно да животињски ге-
нетички ресурси имају и еко-
номски, еколошки и научни 
значај за нашу државу – на-
гласио је Стојановић.

Агро сајам Златибор је је-
динствена прилика за сти-
цање нових знања и умре-
жавање и даће значајан 
допринос развоју пољо-
привреде у региону. Ди-
ректор ''Златиборског еко 
аграра'' Марко Марић и про-
фесор Пољопривредног фа-
култета у Крушевцу Драган 
Терзић представили су ску-
пу програм за одрживи раз-
вој села који је на снази у 
општини Чајетина. 

– Драго ми је да смо има-
ли прилику да представимо 
људима програм чији смо ми 
креатори. 34 стручне саве-
тодавне службе чуле су оно 

што ми овде у Чајетини ради-
мо. Имали смо добар одзив и 
већ су неке општине почеле 
да имплементирају поједине  
сегменте нашег посла. Дра-
го ми је да смо људима по-
казали како ствари код нас 
фукционишу, јер ми заиста 
јесмо пример добре праксе. 
То је озбиљна платформа и 
ангажовање људи из тих об-
ласти. Сви ми који смо креа-
тори тог програма поносни 
смо, одзив и интересовање 
људи прија, а ми стојимо иза 

свега реченог и сигурни смо 
да овај програм може да фук-
ционише и на државном ни-
воу – рекао је Марко Марић.

Током три дана сајма 
одржана су бројна занимљи-
ва предавања и едукације. 
Тематске трибине, на који-
ма стручњаци из разних об-
ласти које је Министарство 
пољопривреде делегирало 
објашњавају озбиљне про-
цесе преносећи знања нео-
пходна за примену у пољо-
привреди, биле су изузетно 
посећене. Неке од тема су: 
''Примена нових техноло-
гија у аграру'', ''Савремена 
производња малине'', ''Уна-
пређење производње млеч-
них производа и меса''...

ПОЉОПРИВРЕДА

ПОЗНАТИ ГЛУМАЦ ПРЕДСТАВИО 
СВОЈА ИСКУСТВА 
ИЗ ПОЉОПРИВРЕДЕ

Глумац Бранко Јанковић, кога 
је публика заволела у домаћој се-
рији ''Војна академија'', одржао је 11. 
маја радионицу на Краљевом тргу у 
оквиру првог Међународног сајма 

пољопривреде и руралног туризма. Све време, док вредно 
гради каријеру, он брине о огромном имању и фарми коза, 
веома је успешан у том послу.

У селу надомак Ваљева познати глумац производи на 
својој дедовини различите производе од козјег млека и 
сви се продају под брендом ''Коза ностра''. Почео је са си-
ром, а данас се бренд развија у три правца: здрава храна, 
суплементација и козметика. Кроз радионицу одржану на 
Краљевом тргу на Златибору у оквиру сајма пренео је при-
сутнима своја искуства и проблеме са којима се сусретао 
кроз све ове године рада. 

–На позив људи из Министарства пољопривреде ода-
звао сам се како би поделио нека искуства из свог рада 
и развоја, о преради, пласману, маркетингу и брендингу, 

што ретко ко од људи из руралне производње ради. Пољо-
привредници у Србији су затвореног типа и често им је 
маркетинг велика мука, а то не сме да се дешава већ би 
требало да са великим задовољством тај производ пласи-
рају и представе маси – рекао је Јанковић.

Почео је са сиром, тврдим у кришкама, затим за грило-
вање, данас их има разних. Потпуно иновативном техно-
логијом успео је да направи сурутку у праху, а на тржиште 
су пласиране и овсене каше од козјег млека у праху и воћа, 
као и први козметички производ: крема за лице.Истиче да 
ниједан посао није лак, али да треба бити истрајан и по-
штовати неке тезе за које сматра да су од пресудног зна-
чаја: – Прва ствар је да не треба слушати околину, затим 
максимално преко друштвених мрежа спроводити марке-
тинг, а доћи и у контакт са стручним људима. Затим, до де-
таља водити рачуна о лагеру, о транспорту и финансија-
ма, јер на почетку је врло лако отићи у дефицит. Ја сам са 
те стране био веома упоран и то је још једна веома битна 
карактеристика.

Бранко Јанковић и у наредном периоду остаје на ре-
лацији предузетник-глумац. А да би све функционисало 
успешно на оба поља, изабрао је људе задужене за одређе-
не сегменте пословања на фарми коза и у производњи.

Арсен Ђурић

Радован Комад Марко Марић

Бранко Јанковић
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На Златибору је 17. маја 
отворен Центар за 
младе, са жељом ло-

калне самоуправе да млади 
са територије општине Чаје-
тина имају свој простор за 
вишеструке намене. Савре-
мено опремљен пружа мла-
дима могућност за дружење, 
едукације, али и бројне дру-
ге бенефите.

Приликом отварања Ом-
ладинског центра, председ-
ник општине Чајетина Ми-
лан Стаматовић нагласио је 
да је Министарство туризма 
и омладине кроз свој проје-
кат покренуло омладински 
активизам, чиме су дали 
идеју да локалне самоупра-
ве отворе омладинске цен-
тре за шта су определили 
средства и сву потребну ло-
гистику. 

– Општина Чајетина обе-
збедила је овај простор да 
млади имају свој кутак, да се 
окупљају у пристојном про-

стору, да шире своја познан-
ства, са идејом да се баве и 
волонтеризмом и хумани-
тарним радом. Канцеларија 
за младе из Ужица, која има 
дугогодишње искуство, пру-
жила нам је подршку и овом 
приликом им се захваљује-
мо. Не треба се затварати у 
локалне оквире, потребно је  
да покажемо деци како тре-
ба да превазиђемо баријере, 
да ли територијалне, верске, 
националне... Кроз овакве 
садржаје можемо да гради-
мо светлу будућност нашим 
будућим генерацијама – ис-
такао је Стаматовић.

У оквиру свечаног от-
варања Омладинског цен-
тра представљен је и проје-
кат ''Млади заједно'' чија 
је једна од активности по-
дела омладинских карти-
ца младима узраста од 15 
до 30 година које омогућа-
вају остваривања попуста у 
бројним услужним делатно-

стима. Дејана Стевановић, 
координаторка Канцела-
рије за младе на Златибо-
ру, истакла је да је пројекат 
''Млади заједно'' покренут 
са циљем прављења базе 
података младих, али и да 
се у исто време афирмишу 
привредни субјекти да се 
укључе у мрежу попуста који 
ће младима омогућити да не 
живе у потрошачким усло-
вима. Уз омладинску карти-
цу младима ће бројне ствари 
бити приступачније. Вели-
ки број привредних субје-
ката се одазвао овој акцији, 
па ће млади са територије 
општине Чајетина моћи да 
остварују значајне попусте у 
одређеним објектима. Одо-
бравају их ресторани и ка-
фићи, радње спортске опре-
ме, фризери, козметичари и 
многи други, али је свакако 
велики бенефит што ће се 
овим пројектом омогућити 
да млади буду више активни 
у друштву. 

У плану Канцеларије за 
младе на Златибору је и низ 
других активности, међу 
којима су и бројне обуке ви-
шеструко корисне младима. 

Пружајући подршку но-
воотвореној Канцеларији за 
младе Чајетина, координа-
торка канцеларије из Ужи-
ца Марија Маричић нагласи-
ла је да све канцеларије на 
нивоу Србије функционишу 
као једна, и то у оквиру На-
ционалне асоцијације кан-
целарија за младе. Навикну-
те да међу собом деле добре 
праксе, уважавају туђи рад, 
али и деле пројекте који су 
се показали као пример до-
бре праксе. – Самим тим што 

смо близу сматрам да имамо 
заједнички интерес да мла-
де мотивишемо и на разли-
чите начине доприносимо 
да се укључују у активности 
– поручила је Марија Мари-
чић.

НА ЗЛАТИБОРУ ОТВОРЕН ОМЛАДИНСКИ ЦЕНТАР 

Савремен простор и картице  
с попустима за младе

ДРУШТВО

ЛОКАЛНИ  
ПРИВРЕДНИЦИ 
ОДОБРАВАЈУ 
ПОПУСТЕ МЛАДИМА 

Потписани су уговори са 
локалним привредни-
цима који су се у оквиру 
пројекта ''Млади заједно'' 
до сада укључили у одо-
бравање попуста млади-
ма са територије општи-
не Чајетина за куповину 
њихових производа и ус-
луга. Том приликом заме-
ник председника општине 
Чајетина Милоје Рајовић 
уручио је представницима 
привредника захвалнице.

Милан Стаматовић у Омладинском центру
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Доласком некадашњих 
акцијаша који су пре 
пет деценија учество-

вали у изградњи пруге Бе-
оград-Бар и откривањем 
спомен-плоче у железнич-
кој станици Бранешци у селу 
Шљивовица обележен је ју-
билеј изградње пруге која и 
данас повезује главни град 
Србије са црногорским при-
морјем. У знак захвалности 
свим Чајетинцима који су 
учествовали у изградњи те 
пруге, Удружење учесника 
ОРА ''Београд-Бар'' је пред-
седнику општине Чајетина 
Милану Стаматовићу уручи-
ло захвалницу за активности 
у реализацији обележавања 
овог значајног јубилеја.

Говорећи овде Милоје 
Рајовић, заменик председ-
ника општине Чајетина, под-
сетио је да је тада на терито-
рији ове општине изграђен 
Златиборски тунел, најдужи 

на барској прузи, као и три 
велика моста: Рибница, Вре-
ло и Јабланица. – Ви сте то 
градили, а ми, уз помоћ др-
жаве, треба да реконструи-
шемо, чиме би Златиборски 
округ добио још једну мо-
дерну саобраћајницу. На-
дамо се да ће држава, као у 
Војводини, определити и у 
нашем крају средства за ре-
конструкцију пруге која би 
трајала још најмање 50 го-
дина. Уз наставак радова на 
аутопуту од Пожеге ка Зла-
тибору и активирање аеро-
дрома Поникве, туристи из 

Србије и света моћи ће брзо 
да дођу на Златибор и друге 
пределе Златиборског окру-
га – нагласио је Рајовић.

Возом симболично назва-
ним ''Јубиларни бригадирски 
воз'' у Бранешце су дошли 
чланови  Удружења учесника 
ОРА ''Београд-Бар“, на челу са 
својим председником Велиза-
ром Поповићем, некадашњим 
замеником команданта Глав-
ног штаба ОРА и командантом 
Студентског насеља у Чајети-
ни. – Срећан сам што се на-
лазим међу добрим људима 
који су ми остали у сећању од 

пре 50 година када смо у овом 
делу Златибора градили пру-
гу од Сушице до Златиборског 
тунела. Насеље нам је било у 
самој Чајетини, у ОШ ''Саво Јо-
вановић Сирогојно'', како се 
тада звала, у њему су борави-
ли студенти из Србије, Мађар-
ске и Пољске. Носим изузетне 
утиске из Чајетине, имали смо 
веома леп однос са мештани-
ма. Учествовали смо у култур-
но-уметничким програмима, 
заједничким за акцијаше и за 
грађане – присетио се Попо-
вић  боравка у Чајетини пре 
пола века.

НЕКАДАШЊИ АКЦИЈАШИ НА ОКУПУ НА ЗЛАТИБОРУ

Обележено пола века  
од изградње барске пруге 

Потпредседник Народне скупштине Србије Един Ђер-
лек отворио је 20. маја на Златибору тродневни ''Еко 
форум'' који, како је рекао, 

има за циљ подизање еколош-
ке свести на тему рециклаже и 
управљања отпадом, циркулар-
не економије, е-мобилности, об-
новљивих извора енергије. Све 
оне теме које су у вези са циље-
вима зелене агенде.

Ђерлек је том приликом  на-
гласио да Србија пуно улаже у 
пројекте смањивања загађења 
ваздуха, воде и земљишта те 
да се, пре свега, мора подиза-
ти свест грађана о екологији. – Свесни смо проблема које 
имамо у Србији и она није једина земља која се суочила 
са проблемима еколошке природе, али Србија улаже зна-
чајна средства у њихово решавање – закључио је Ђерлек.

О значају подизања еколошке свести, али и о актуел-
ном проблему са регионалном депонијом отпада ''Дубоко'' 
говорио је Милољуб Албијанић, народни посланик Здра-
ве Србије, рекавши да су одржани састанци у Народној 
скупштини на ту тему. – Као одговоран човек, апелујем да 
проблем буде трајно решен и да се на један добар начин 
одлаже отпад како би људи у свим општинама које грави-
тирају као депонији ''Дубоко'' квалитетно живели. Средњу 

школу сам учио у Ужицу, волим тај град и борићу се да 
његови грађани живе нормалним животом'' – истакао је 

 Албијанић.
У име организатора златибор-

ског ''Еко форума'' утиске о почет-
ку рада изнела је Зорана Ђорић, 
представник компаније ''Возим на 
струју'', која је навела да смо у од-
носу на земље окружења у овој об-
ласти можда и напреднији: – У од-
носу на Европу јесмо у заостатку, 
али ако се погледа проблем ин-
фраструктуре, ту се сви сусрећемо 
са сличним или чак истим пробле-
мима. Електромобилност је са-

дашњост, није будућност, и оно што је сјајно код увођења 
електричних возила јесу квоте, тако да можемо пратити 
податке о увођењу електричних возила у компанијама. У 
Србији имамо компанију са 300 електровозила у свом воз-
ном парку, тако да не заостајемо за другим земљама – под-
вукла је Ђорић

Организатор Еко форума на Златибору je српска ком-
панија „Возим на струју“, док су партнери и пријатељи фо-
рума Привредна комора Србије, Центар за менаџмент из 
Београда, Немачка организација за сарадњу ГИЗ, Хрват-
ски пословни клуб, Општина Чајетина, Туристичка органи-
зација Златибор и предузеће Голд гондола.

''ЕКО ФОРУМ'' ОДРЖАН НА ЗЛАТИБОРУ 

У решавање еколошких проблема Србија 
улаже значајна средства 
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Удружење грађана ''Зла-
тиборски круг'' обеле-
жило је 12. маја 23 го-

дине од оснивања. Велики 
број пројеката и других по-
духвата из области еколо-
гије, социјалне и друштвене 
заштите, психолошке под-
ршке рањивим групама, ху-
манитарног рада стоји иза 
њиховох дугогодишњег де-
ловања, по чему се препо-
знају не само у својој локал-
ној заједници већ и шире.

Како каже председни-
ца удружења Зорица Мило-
сављевић, иза свега стоји 
велики ентузијазам и за-
лагање чланова, као и под-
ршка људи из локалне зајед-
нице и појединих удружења 
у окружењу да се све идеје 
реализују. Почеци су, ипак, 
најтежи. 

– Гледајући на то да су се 
многе организације оснива-
не у периоду када и ми уга-
силе а ми наставили, имам 
утисак да смо имали вели-
ку снагу и енергију, а екипа 
људи која се окупила била 
је добра, јака. Али велику 
предност смо имали што смо 

у то време упознали "Жен-
ски центар" и Раду Гујани-
чић, желим да јој се и овом 
приликом захвалим. Она је 
долазила често код нас у 
удружење и кад види да, као 
и сви почетници, нешта не 
знамо, каже: ''Овако ћемо'', 
да нам савет. И то је велика 
ствар кад су људи несебич-
ни. Онда је полако почела да 
нас уводи у неке програме, 
пројекте, да нас упознаје са 
другим људима, шаље нас на 
обуке и мало помало почели 
смо се оснаживати", рекла је 
Зорица Милосављевић.

У општини Чајетина ово 
удружење успело је да оства-

ри многе планове за опште 
добро локалне заједнице. Ра-
дећи на подршци најмлађи-
ма отворили су и опремили 
простор канцеларије за мла-
де, као и канцеларију волон-
терског сервиса, опремили 
су простор у Чајетини за дру-
жење пензионера; пружа-
ли су економско и психо-со-
цијално оснаживање женама 
из руралних подручја кроз 
мноштво радионица, осно-
вали Савет за родну равно-
правност, постали су пружао-
ци услуга ''Помоћ у кући'' која 
се односила на помоћ најста-
ријим становнцима општине 
Чајетина, као и Дневног бо-
равка за децу са сметњама у 
развоју ''Зрачак''. 

– "Златиборски круг'' је 
2018./2019. године био но-
силац једног веома лепог 
пројекта, а то је Циркулар-
на економија. Тада се тек 
уводио тај термин и ми смо 
у свим образовним инсти-
туцијама, са ученицима, ро-
дитељима, представници-
ма локалне управе причали 
на ту тему и просто помогли 
школама, јер смо били по-

кретачи те идеје, па је цир-
куларна економија доста за-
живела. Онда смо основали 
једно тело (а тела се обично 
оснивају при општини), Са-
вет за едукацију при школи 
"Димитрије Туцовић" у Чаје-
тини. Ја сам урадила анали-
зу школа и видела да не по-
стоји ни при једној школи 
такав савет као при нашој. 
Понегде смо, дакле, и ино-
вативни – додаје са поносом 
Милосављевићка.

У оквиру подршке Днев-
ном боравку ''Зрачак'' на-
кон ковида, УГ ''Златиборски 
круг'' је урадило Протокол о 
поступању у кризним ситуа-
цијама, први у Србији, који 
ће помоћи многим организа-
цијама и удружењима у по-
ступању са рањивим група-
ма у кризним ситуацијама. 
Крајем прошле године по-
кренуто је Саветовалиште 
за децу са проблемима у по-
нашању као део пројекта 
''Мост'', у циљу унапређења 
међусекторске сарадње у 
ресоцијализацији и превен-
цији асоцијалног понашања 
деце и младих у Чајетини.

ВРЕДНИ РЕЗУЛТАТИ УДРУЖЕЊА ''ЗЛАТИБОРСКИ КРУГ''

Богатство подухвата за  
опште добро током 23 године рада

Председница УГ "Златиборски 
круг" Зорица Милосављевић

У Дому културе у Чаје-
тини 13. маја је све-
чано обележено 137 

година рада           ОШ ''Ди-
митрије Туцовић''. Свеча-
ности су присуствовали 
представници и ђаци шко-
ла чајетинске општине, 
представници општине, 
јавних предузећа и уста-
нова, као и многобројни 
суграђани. 

– Ми прослављамо већ од 10. маја, када је био спортски 
дан. Стручно веће или актив наставника фискултуре одр-
жали су такмичење у фискултурној сали на Златибору. Реч 
је о турниру у разним спортским надметањима, на школ-
ском нивоу. У поподневним сатима смо поделили награ-
де ученицима, укупно 137 награда. То је једна импозантна 
цифра, чини ми се да смо континуирано у порасту са по-
делом награда, што значи да деца све више раде, уче и по-
стижу добре резултате. Наравно то не значи да је 137-оро 
деце награђено, јер има ученика који су вишеструко на-
грађивани, али су у сваком случају то лепи резултати. Било 
је ту награда и са републичких такмичења. Ово је свима 

нама ветар у леђа за бу-
дући рад, како ученици-
ма тако и наставницима и, 
наравно, мени као дирек-
тору – рекла је Милка Ва-
сиљевић, директорка ОШ 
''Димитрије Туцовић''. 

Прикладним културним 
програмом, који су припре-
мали наставници музичке 
културе и српског језика 
и књижевности са својим 

ученицима, деца су показала колико им је значајан овај дан. 
Кроз песму и игру, драмску изведбу приче о кнезу Михаилу 
Обреновићу, казивање неких од најлепших стихова српских 
песника, млади ове школе скренули су пажњу публике на свој 
рад у секцијама у којима такође постижу запажене резултате.

 – Много нам значи и рад и подршка спортских друшта-
ва и клубова, тако да су наши ученици и ове године постиг-
ли запажене резултате чак и у спортским активностима. То 
је изузетно важно и не смемо никако запоставити спорт. 
Желим још да кажем да се наша екипа у футсалу пласи-
рала на републичко такмичење – нагласила је директор-
ка школе. 

Обележено 137 година рада ОШ ''Димитрије Туцовић''
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Радоје Жунић, трго-
вац, носилац Златног 
oрдена Карађорђе-

ве звезде са мачевима, 
рођен је 15. јуна 1885. го-
дине у Кривој Реци, у по-
родици земљорадника 
Милисава и Полексије.

Рано је напустио ро-
дитељски дом и отишао 
у Шабац, где се прихвата 
тешког шегртског посла у 
једној трговинској радњи. 
Уз мукотрпан рад и многа 
одрицања успева да отво-
ри своју радњу и постане 
трговац. 

Одазвао се пози-
ву отаџбине и 1912. годи-
не кренуо у рат као ни-
шанџија

1. батерије Дринског 
пољског артиљеријског 
пука II позива и са својом 
јединицом прошао седмо-
годишњи ратни пут. 

Посебно се истакао у 
сукобима 1914. године. То-
ком једне борбе на Дрини 
показао је изузетну хра-
брост. Видео је да се не-
пријатељска пешадија 
брзо приближава и поди-
лази његовој батерији. Ар-

тиљерци нису имали пу-
шака да се супротставе па 
је настала пометња, захте-
вају да се употреби запре-
га и напусти положај, али 
храбри Радоје одлучује да 
се супротстави неприја-
тељу. Уследила је снажна, 
убрзана паљба картечом 

која је трајала све док није 
стигла чета пешадије. Зла-
тиборски Танаско Рајић 
одбранио је своје топове.

Са батеријом је бра-
нио пешадију приликом 
повлачења 1915. године, 
штитио је све до Пећи, а 
даље се није могло. Пла-

као је када су топове мо-
рали сурвати у Бистрицу. У 
Микри код Солуна примио 
је нове француске топо-
ве са којима се борио до 
краја рата. 

Радоје није био тако 
успешан у трговини као у 
рату, у време економске 
кризе све слабије посло-
вање доводи га до бан-
крота. У војном досијеу 
стоји: ''Не поседује никак-
во имање, нема кућу, не 
плаћа порез јер не ради''. 
Постао је пуки сиромах. Са 
супругом Аницом, рођеном 
Белић, живи са 100 динара 
које, по решењу Команде 
Дринске дивизијске обла-
сти, прима на каси I пон-
тонирског пука. У граду на 
Сави остала је само тужна 
прича о витезу са златним 
орденом и пропалом ша-
бачком трговцу. 

Једна улица у Кривој 
Реци носи име јунака Ра-
доја Жунића.

Одликовања: Златни 
орден Карађорђеве звез-
де са мачевима, Златна 
медаља за храброст ''Ми-
лош Обилић''.

Знаменити Златиборци  
и њихова дела
''Биографски лексикон Златибора'', назив је вредне књиге коју је, на понос завичају, 
2023. у својој 90. години објавио Милисав Р.Ђенић, најплоднији писац-хроничар зла-
тиборског краја. Ту су сабрани животописи 448 личности из златиборског среза: од 

најстаријих Михаила Радовића (1759.) и Јована Мићића (1775.), устаника и ратника, до најмлађег Ђорђа 
Божовића (1990.), доктора филолошких наука. Ђенић је младалачком упорношћу прикупио и прире-
дио податке о великом броју заслужних личности, међу којима су осам академика, 53 доктора наука, 
50 универзитетских професора, десетине инжењера и других који су унапредили области којима се 
баве. ''Народи који не поштују своју прошлост немају будућност'', подсећа на ту мисао писац у уводу 
књиге и додаје: ''У периоду док су патријархални односи у нашем крају упорно одолевали новим вре-
менима, у златиборским сиротињским колибама рађали су се будући професори, инжењери, правни-
ци и доктори. Крај огњишта и уз гусле одрастају народни посланици, сенатори, ђенерали, деца наших 
сиромашних сељанки постајала су чувени доктори наука, професори универзитета и академици''...  
Биографије неких од њих, објављене у овом лексикону, преносимо у ''Златиборским вестима''.

Тобџија из Криве Реке  
са златном медаљом Обилића
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Национални дан добро-
вољних давалаца крви 
обележен је у галерији 

Културног центра на Злати-
бору 11. маја у организацији 
Црвеног крста из Чајетине. 

Нада Спасенић, учени-
ца ОШ „Миливоје Боровић" 
Шљивовица, отворила је 
скуп својим стиховима на-
писаним на тему „Крв жи-
вот значи". Даница Јев-
тић Шишовић, директорка 
КЦ „Златибор", поздравила 
је присутне у име Општине 
Чајетина, а др Драган Радо-
вановић, председник Црве-
ног крста Србије, уручио је 
захвалнице добровољним 

даваоцима крви са терито-
рије општине Чајетина који 
су 100, 75, 50, 35, 20, 10, па и 
једном дали крв. Посебно 
признање добило је  ЈКП „Во-

довод" Златибор за масовно 
одазивање на акције добро-
вољног давања крви. Осим 
доделе захвалница, челници 
Црвеног крста искористили 

су ову прилику да укажу на 
значај добровољног давања 
крви и похвале становнике 
наше општине као једне од 
најредовнијих давалаца.

ДРУШТВО

Национални дан  
добровољних давалаца крви

Факултет за туристич-
ки и хотелијерски 
менаџмент Универ-

зитета Сингидунум био је и 
ове године домаћин и орга-
низатор такмичења за уче-
нике средњих стручних шко-
ла. Овогодишњи задатак био 
је везан за културни тури-
зам, а с успехом је учество-
вала и Угоститељско-тури-
стичка школа из Чајетине. 

Троје ученика четвр-
те године ове средње шко-
ле (смер туристичко-хоте-
лијерски техничар) Марта 
Раденовић, Лука Младено-
вић и Јелена Смиљанић на 
овом такмичењу су за проје-
кат ''Стазом Ршумовог де-
тињства''  освојили наградно 
путовање у Будимпешту, где 
су отишли са својом профе-
сорком менторком Софијом 
Павловић Луковић.

Стаза коју су осмислили 
настала је као нови креатив-
ни туристички садржај који 
би употпунио понуду култур-
ног туризма на Златибору. 
Полазећи од тога да на Зла-
тибору борави велики број 
деце – на рекреативним на-

ставама, камповима и поро-
дично, у Ршумовом родном 
Љубишу –  користећи стихо-
ве из дечијих песама повеза-
ли су тачке и кружно обухва-
тили најзначајније догађаје 
из Љубивојевог детињства. 
Тако на стази има обилазак 

школе и радионице (''Ау, што 
је школа згодна''), сеоска 
моба, изложба фотографија 
(''Људи које срећом срећем''), 
зимске радости, мини бота-
ничка башта јер је Љубивоје 
и травар, пикник у приро-
ди, ливада за дечију игру и 

на крају нови почетак, пано 
утисака. Млади аутори оче-
кују да ће се ова стаза фор-
мирати и многима улепшати 
детињство уз стихове Ршу-
мових најпознатијих песама.

О успеху ''Стазе Ршумо-
вог детињства'' професорка 
УТШ Софија Павловић Лу-
ковић каже: – На поменуто 
такмичење ове године так-
мичари су дошли из целе Ср-
бије, њих око стотину. Такми-
чило се 36 екипа у области 
туризма, а троје младих из 
чајетинске средње школе 
показали су сигурност у из-
лагању, испоштовали  дате 
пропозиције и то је, уз кре-
ативну и примењиву идеју, 
резултирало освајањем на-
градног путовања.

Задовољна је, наравно, и 
ученица Марта Раденовић, 
једна из награђеног тима: – 
Ова награда ће, свакако, мо-
тивисали будуће такмичаре 
УТШ из Чајетине за сличне 
домете. А треба истаћи да су 
организатори такмичења ис-
такли да  оно показује како 
туризму и хотелијерству 
пристижу све бољи кадрови.

УСПЕХ УГОСТИТЕЉСКО-ТУРИСТИЧКЕ ШКОЛЕ У КУЛТУРНОМ ТУРИЗМУ 

''Стаза Ршумовог детињства''  
ђацима донела путовање у Будимпешту
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Cтихови Матије Бећко-
вића у извођењу гусла-
ра Радована Пековића  

отворили су занимљиво 
културно вече у Културном 
центру Златибор посвеће-
но овом српском академику. 
Најпре је отворена излож-
ба ''Матија'' ауторке Драга-
не Типсаревић, дугогодишње 
директорке Библиотеке у 
Краљеву, са 31 изложбеним 
паноом. На њима су прика-
зани садржаји две Бећко-
вићеве биографије – живот-
не и књижевне.

''Ово је специфична из-
ложба која прати живот и 
дело, један заиста богат жи-
вот и још богатије дело тако 
да је обим изложбе стално 
повећаван. На радост српске 
поезије, Матија Бећковић се 
сваке године оглашава но-
вим књигама. Односно, де-
шава се оно што се заиста 
ретко дешава и у много 
већим књижевностима, а то 
је стваралачка експлозија 
песника који већ има зао-
кружено и разноврсно дело“, 
каже Драгана Типсаревић, 

аутор изложбе.
Велики број поштова-

лаца Бећковићевог дела са 
задовољством је вече на-
ставио у позоришној сали 
Културног центра уживајући 
у извођењу стихова највећег 
српског живог песника. Књи-
жевно вече водила је Мира 

Црнчевић, а отворила умет-
ница Марија Дупонт (Мајка 
Мара) песмом ''Тихо ноћи''. 
Песник Милан Ружић на свој 
начин је говорио о свом 
пријатељу, па испричао и по 
неку анегдоту из песниковог 
живота. 

Излазак песника на бину 

пропраћен је громогласним 
аплаузом. ''Хвала вам што 
сте ме позвали и што сте још 
једном демантовали ону већ 
сто пута речену лаж да пое-
зија више не постоји, да су 
песници отпевали своје, па 
чак и да је Златибор упро-
пашћен. Овако нешто тешко 
да има где на свету. Не ве-
рујем да има неки туристич-
ки центар где неки песник 
нешто прича и где се при-
ређује нека изложба о не-
ком песнику“, рекао је Ма-
тија Бећковић, књижевник и 
академик. 

Књижевна каријера Ма-
тије Бећковића почела је 
1957. Године издавањем прве 
песме, а публика је чула неке 
од најпознатијих као што су 
''Мајка'', ''Ово и оно'', ''Васко 
Попа'', ''Србија'', ''Пут којег 
нема''... Изложба ''Матија'' 
настала је поводом обеле-
жавања 80-ог рођендана 
песника и наредне две не-
дељe отворена је на Злати-
бору, након чега ће заитере-
совани моћи да је погледају 
у Дому културе у Чајетини.

ИЗЛОЖБА И КЊИЖЕВНО ВЕЧЕ МАТИЈЕ БЕЋКОВИЋА НА ЗЛАТИБОРУ

Нове Матијине књиге на радост српске поезије 
Академик Матија Бећковић одржао је 15. маја књижевно вече у Културном центру на Златибору,  

а отворена је и изложба посвећена познатом српском песнику.

Први број часописа ''Ста-
ри Влах'' представљен 
је у библиотеци ''Љу-

биша Р.Ђенић'' у Чајетини. 
Реч је о годишњаку у издању 
Истраживачко-издавачког 
центра ''Стари Влах'' из Бео-
града. Часопис пред читаоце 
на 200 страна доноси радове 
из пера 55 аутора, истражи-
вача, историчара, али и све-
дока неких данашњих при-
лика, из престонице и ширег 
завичаја, у првом реду слива 
Моравице и Увца. У њему се 
налазе и занимљивости из 
општине Чајетина. 

–То је часопис који се 
бави историјом, али и дана-
шњим временом. Имамо ту и 
причу о чајетинском сердару 
Мићићу, као и причу о раз-
воју Златибора. Хоћемо да 

се једном годишње, односно 
сваког пролећа, појави ча-
сопис . Уз њега се поклања 
мапа Старог Влаха коју је ра-
дио др Жарко Илић, а поред 
тога имамо и књижицу која 
говори о старим изрази-
ма овога краја – објашњава 
Миломир Краговић, главни 
и одговорни уредник часо-
писа.

Када се говори о речнику 
старих речи, он садржи пре-
ко 1 500 речи. Сакупљане су, 
каже проф. историје Филип 
Бјелић, успутно у периоду од 
2013. до 2023. – Речник садр-
жи бројне сегменте народ-
ног живота, из етнологије, 
историје, традиције, култу-
ре, као и одређених обичаја 
који данас не постоје или се 
могу наћи у појединим но-

воварошким селима, али у 
измењеним облицима. Било 
је тешко превести поједи-
не речи на савремени језик, 
али уз пуно труда и помоћ 
колега, ја сам у томе успео – 
рекао је Бјелић.

Назив часописа дола-
зи од имена за историјску 
и географску област на ју-
гозападу Србије. Иако има 

различитих тумачења, исто-
ријске чињенице показују да 
Стари Влах обухвата терито-
рије општина Нова Варош, 
Пријепоља, Прибоја, Чаје-
тина, део општина Сјени-
ца, Рудо у БиХ и део општи-
не Бијело Поље у Црној Гори. 
Општина Нова Варош је ге-
ографски и духовни центар 
Старог Влаха, који се први 
пут спомиње 1570. године.

Поред заборављених 
игара из овог краја, градње 
реверзибилне ХЕ ''Бистри-
ца'', туристичких планова за 
Златибор, пред читаоцима 
су и прилози о нововарош-
ким породицама и стихови 
23 песника из више општина, 
у избору прибојског песника 
Мирка Иконића.  

ПРЕДСТАВЉЕН ПРВИ БРОЈ ЧАСОПИСА ''СТАРИ ВЛАХ''

Народни живот у сливу Моравице и Увца на 200 страна   

КУЛТУРА
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У Дому културе у Чаје-
тини 32. Међународни 
дечји фестивал ''Деца 

међу нарцисима'' свечано 
је отворио академик Матија 
Бећковић. 

Од својих почетака, пре 
32 године, у замисли свог 
творца песника Михаила 
Ћуповића фестивал ''Деца 
међу нарцисима'' рођен је 
због деце и за децу. Мно-
штво писаца гостовало је 
овом фестивалу и сваки од 
њих оставио је свој печат. 
Овогодишњи фестивал биће 
упамћен по томе да га је от-
ворио, и са великим респек-
том деци се обратио, Матија 
Бећковић. 

– Ни у једној банци, ни у 
једном музеју, ни у једној ар-
хиви нема толико блага као 
што га има у овој сали у Чаје-
тини. А међу вама ја видим 
оне који ће да отварају овак-
ве фестивале, оне који ће 
да поздрављају оне који ће 
тада бити деца, а ви ћете сви 
бити велики и славни људи. 
Ја вас поздрављам и за-
хваљујем се што сте ме зва-
ли да будем са вама у Чаје-
тини на данашњи дан овим 
срећним и славним поводом 
– рекао је Бећковић.

Присутне је овом прили-
ком поздравио и председ-
ник општине Чајетина Ми-
лан Стаматовић. – Часни оци, 
даме и господо, драга децо, 
поштовани Матија, имам из-
узетно задовољство и част 
да вас у име општине Чаје-
тина поздравим. Ево скоро 

већ 23 године ми се виђамо, 
и као председник општине 
присуствујем овим дивним 
догађајима где се из године 
у годину повећава број ста-

новника у општини Чајети-
на, а за нас најважније и нај-
битније, повећава се и број 
новорођене деце – истакао 
је Стаматовић. 

О значају овог дечјег фе-
стивала говорила је у име 
организатора директор-
ка  Културног центра ''Зла-
тибор'' Чајетина Даница 
Јевтић Шишовић, као и ово-
годишњи кум ''Нарциса'' пес-
ник Стеван Милошевић. Он 
је прегледао, оценио и на-
градио преко 400 дечјих ли-
терарних радова који су и 
ове године на адресу чаје-
тинског Дома културе стиза-
ли из свих крајева Србије и 
земаља у окружењу. – Децу 
треба мотивисати, уважи-
ти, јер су деца велики мали 
људи, све знају и ако им се 
пажња поклони то ће зна-
ти да цене и дупло ће вра-

тити. Тако да се не бринемо, 
будућности са овом децом 
има, само им треба прићи на 
прави начин. Зато вам хва-
ла што сте писали – рекла је, 

између осталог, Даница Јев-
тић Шишовић. 

– Велика је срећа доћи 
овде и бити део оваквог фе-
стивала, са оваквом тра-
дицијом. Сваки послат рад 
је заправо доказ нама и 
друштву да су деца ипак 
свесна књижевности. Без 
читања не можемо обогати-
ти лексику која је изузетно 
важна у писању. Да обогати-
мо речник можемо само чи-
тањем, јер свака књига јесте 
свет за себе. Што више про-
читаних књига, то већи број 
светова носимо у нама – на-
гласио је Милошевић.

Програм ''Деце међу нар-
цисима'' улепшали су мали 
фолклораши, чланови Удру-
жења за неговање народне 
традиције школе фолкло-
ра из Криве Реке, Шљиво-
вице и Мачката, огранак КУД 

''Први партизан'' у Сирогојну 
и фолклорна група ПУ ''Ра-
дост'' из Чајетине.   

Следећи дан Фестива-
ла био је посвећен мали-
шанима из вртића који су 
се традиционално дружи-
ли и цртали у Дому културе, 
а у вечерњим сатима деца 
су уживала у премијерама 
представа ''Код жапца Креке 
и зеца Зеке'' и ''Седам Снежа-
на и патуљак'' драмског сту-
дија ''Бистричак''.

На затварању ''Деце међу 
нарцисима'' 18. маја на међу-
станици ''Голд гондоле'' уру-
чене су награде победницима 
литерарног конкурса. Младим 
литератама се обратила врсна 
глумица Олга Одановић, охра-
брујући оне који су тек зако-
рачили у свет уметности да не 
посустану и храбро иду даље. 
Сјајној атмосфери на затва-
рању допринела је дечија 
представа ''Гарави брод'' коју 
су извели ученици ОШ ''Алек-
са Дејовић'' из Севојна.

ОДРЖАН ФЕСТИВАЛ ''ДЕЦА МЕЂУ НАРЦИСИМА''

Децу треба мотивисати и уважити, 
знаће пажњу да цене 

КУЛТУРА

Олга Одановић
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У библиотеци ''Љубиша 
Р. Ђенић'' одржано је  9. 
маја сатирично-поет-

ско вече Слободана Симића. 
Овом приликом о његовом 
раду говорили су професор 
Жарко Требјешанин и књи-
жевница Мирјана Ранковић 
Луковић.

Слободан Симић је по 
професији психијатар, 
али више од три деценије 
српској јавности је познат 
као песник, афористичар 
и прозаиста. У библиотеци 
''Љубиша Р. Ђенић'' у Чајети-
ни представио је најновију 
књигу кратких сатиричних 
прича ''Колективно лудило'' 
и другу књигу поезије ''Дођи 
кад хоћеш'', обе у издању 
чајетинске библиотеке. 

– Библиотека у Чајетини 
је један невероватно зна-
чајан културни стожер овог 
краја и она помаже изда-
ваштво и издавање књига. 
Конкретно, и мени су помог-
ли тако што су издали моју 
збирку "Дођи кад хоћеш" 
која је изашла 2022., али 
због короне у том периоду 
није представљена публи-
ци. Ова нова књига се зове 
"Колективно лудило" и суи-
здавач је библиотека. То је 
збирка афоризама која је 
ове године добила награду 
''Радоје Домановић'' за нај-
бољу књигу сатире за 2023. 
Ово и јесте време сатире, јер 
су околности у којима живи-

мо екстремне, а оне повла-
че и екстремно писање. Моја 
књига изабраних афориза-
ма последњих пет година са-
држи афоризме који говоре 
о овом нашем времену као 
таквом какво је – рекао је 
Слободан Симић.  

Жарко Требјешанин дуги 
низ година прати Симићев 
сатиричарско-афористичар-
ски књижевни рад, а овом 
приликом се осврнуо и на 
писање поезије. – Пошто је 
Симић познати и доказани 
психијатар, а при том и вр-
хунски афористичар, човек 
може да се запита: шта ће му 
сад поезија? Међутим, схва-

тио сам да у неким година-
ма вероватно човек жели 
да се мало позабави оном 
својом другом страном и да 
је Симић довољно сазрео да 
осећа потребу да изрази и 
ту своју песничку природу. 
Јер бавећи се проблемима у 
друштву, у сатиричном иска-
зу нема много милости, нема 
много емоција и човек мора 
да буде попут неког хирур-
га који прецизно одсеца оно 
што не ваља, а емоције би 
при том само могле да сме-
тају.

О збирци поезије ''Дођи 
кад хоћеш'' песникиња 
Мирјана Ранковић Луковић 

је казала: – Слободан Симић 
– песник сасвим сигурно се 
школовао код Слободана Си-
мића – афористичара, нау-
чивши ту мајсторију да се и 
о осећањима може говори-
ти језгровито, концизно, да 
и описи могу бити сведени 
и скројени елегантно, да и 
наше танкоћутне емоције 
могу бити исказане без ша-
реног паковања, онако муш-
ки, и имати исту јачину као 
нечији сонети. Игра речи-
ма, неочекивани завршеци 
након занимљивих заплета 
(јер Симићеве песме имају 
причу) често нас успевају на-
смешити, јер нас дирну неж-
ном завршницом која слави 
љубав у својој бити, или нас 
затекну како се помало по-
стиђено чудимо својој наи-
вности.

Публика је одлично реа-
говала на обе представљене 
збирке, на задовољство и го-
стију и организатора.

О Симићу, рођеном у 
Ужицу, потребно је рећи и 
то да је од 1985. године са-
радник многих листова и 
часописа. Његови драмски 
текстови извођени су у по-
зоришту и на телевизији. 
Дела су му преведена на 12 
страних језика. Заступљен је 
у преко 50 домаћих и стра-
них антологија и зборника. 
Објављивао је у више од 70 
домаћих и страних новина и 
часописа.

ВЕЧЕ АФОРИЗАМА И ПОЕЗИЈЕ У ЧАЈЕТИНСКОЈ БИБЛИОТЕЦИ 

''Колективно лудило'' и  
''Дођи кад хоћеш'' Слободана Симића

''Ово и јесте време сатире, јер су околности у којима живимо екстремне, а оне повлаче и екстремно 
писање'', рекао један од наших најпознатијих афористичара

КУЛТУРА

Комика и драма у представи ,,Ћелава пјевачица"
У продукцији Центра за културу Тиват 18. маја је на Златибору одиграна представа 

,,Ћелава пјевачица". Текст Ежена Јонеска на бокешки је превео Невен Станичић, зачи-
нивши га Његошевим стиховима. Режију и одабир музике потписује недавно преми-
нули редитељ Јагош Марковић. Глумачку поставку чине Олга Одановић, Бане Вида-
ковић, Дубравка Дракић, Момчило Оташевић, Сандра Бугарски и Бранимир Поповић. 
Ова драма апсурда представља два брачна пара: старијем, који очекује даму, у госте 
дође млађи. Кроз банални и бесмислени дијалог представљено је отуђење од света и 
апсурд свакодневице испразних живота, али уз дозу комике, испод које се ипак крије 
драма. ,,Када нема Бога, када нема љубави, онда човек мисли да је он Бог и готово – 
онда почиње тај апсурдни и бесмислени свет", говорио је Јагош Марковић. Публика 
је испунила салу до последњег места, а глумце је наградила вишеминутним аплаузом.
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Драган Р. Сајић је, ина-
че, један од тројице 
покретача Интернет 

клуба Србија и првог Пор-
тала за село, оснивач Удру-
жења ''Моба'' , портала Гар-
ден Србија и аутор серијала 
''Баштованство'' на Јутју-
бу. Сајић је и аутор књига 
''Цветни поздрав'' и ''Моје 
двориште'' . – У нашем наро-

ду увек је постојало гајење 
цвећа као нешто што је лепо. 
Наши стари увек уберу неки 
букет па понесу у цркву или 
некоме да поклоне. Е тај део 
традиције, чини ми се, тре-
ба да гајимо и то је највећа 
вредност ове моје друге 
књиге ''Моје двориште''. По-
ред тога што говори о свим 
техничким детаљима како 
и шта урадити, с обзиром 
на моје тридесетогодишње 
искуство у којем смо стоти-
не дворишта уредили , она 
промовише и хортикултурни 
позив. Да будемо хортикул-
турни, а не само културни – 
рекао је аутор књиге.

О књизи и аутору на за-
нимљив начин је говорио и 
Мирко Марковић. – Драган је 
спојио у себи две ствари које 
су данас неспојиве: једног 
од најпопуларнијих  јутјубе-
ра који има више од 100 000 
прегледа и аутора књиге. И 
где се то спојило? Баш на 
Златибору, у библиотеци, на 
Фестивалу пољског цвећа. 
Мислим да је то корак који 
је јако важан, јер говори о 
значају дигитализације, али 
и о значају књиге. Нити ди-
гитализација може без књи-
ге, нити књига може без но-
вих трендова. 

Промоцију су пратили 
ученици ОШ ''Димитрије Ту-
цовић'', као и овогодишњи 
гости фестивала који дола-
зе из винковачке библио-
теке. – То је наставак лепе 
сарадње, јер ми сарађује-
мо са различитим књижни-
цама, односно  библиоте-

кама у Републици Србији у 
склопу Мреже хортикултур-
них књижница. Први пут уче-
ствујемо на Фестивалу цвећа 
у Чајетини, који нас је оду-
шевио и спојио. Цвеће је мо-
тив који спаја не само људе, 
него и библиотекаре  кроз 
поезију, књиге – рекла је 
овде Ива Грковић из Град-
ске књижнице и читаонице 
Винковци.

Поздрављајући присут-
не на промоцији, директор-
ка библиотеке ''Љубиша Р. 
Ђенић'' Снежана Ђенић на-
дахнуто је говорила како 
о улози и важности цвећа, 
тако и самог фестивала. – 
Људи су од давнина има-
ли потребу да своје мисли 
и осећања изразе без речи 
кроз својеврсну симболику. 
Најпре, користили су цвеће 
да би исказали своје емо-
ције и асоцијације, а када 
цвеће кроз симболику про-

говори, може пренети важ-
не поруке. Цвет увек носи 
симболику вечног живота, 
јер цвет је, заправо, живот. 
Стога је овај наш златибор-
ски фестивал слава цвећу. 
Заправо, он је слава животу.  

На фестивалу су уручене 
и награде ученицима који 
су победили на литерарном 
конкурсу ''Песмо моја, закити 
се цветом''. За најбољи рад  
награђена је Вања Мићић, 
ученица осмог разреда ОШ 
''Димитрије Туцовић'' из-
двојено одељење Златибор, 
друго место освојио је Пе-
тар Лекић, такође ученик 
осмог разреда ОШ ''Дими-
трије Туцовић'' са Златибо-
ра, док су треће поделиле 
Вања Филиповић, ученица 
седмог разреда ОШ ''Дими-
трије Туцовић'' из Чајетине, 
и Магдалена Буквић из сед-
мог разреда ОШ ''Димитрије 
Туцовић'' са Златибора.

КУЛТУРА

СЕДМИ ФЕСТИВАЛ ПОЉСКОГ ЦВЕЋА У ЧАЈЕТИНИ

Да будемо хортикултурни, 
не само културни 

У оквиру седмог Фестивала пољског цвећа у Чајетини, који се одржавао 21. и 22. маја,  представље-
на је књига ''Моје двориште'' Драгана Р. Сајића. О књизи је говорио Мирко Марковић, библиотекар 

саветник,управитељ Фондације хортикултурних библиотека 

Дуо драма ''Бедеми ћи-
рилице'', одиграна 10. 
маја у сали Културног 

центра на Златибору, кроз 
дијалог Методија са премину-
лим братом Ћирилом указује 
на значај мисије у коју су Све-
та браћа, на захтев велико-
моравског кнеза Растислава, 
кренула 863. године. Са на-
мером да шире хришћанство 
међу Словенима.

Осим подсећања на раз-

вој писмености код Слове-
на и друштвено-политичке 
прилике, кроз текст Вла-
димира Ђорђевића глумци  
Предраг Јовановић и Алек-
сандар Јеленић, идејни твор-
ци пројекта, поручују и да 
''ако желите да један народ 
нестане, само му треба уда-
рити на културу'', те у складу 
са тим треба да будемо беде-
ми свог идентитета кроз очу-
вање писма – ћирилице.

Бедеми ћирилице и идентитета

Драган Р. Сајић

Награђена ученица Магдалена Буквић
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Вања Филиповић, учени-
ца седмог разреда ОШ 
''Димитрије Туцовић'' у 

Чајетини, промовисала је у 
библиотеци ''Љубиша Р.Ђе-
нић'' своју прву збирку по-
езије ''Моје мисли на папи-
ру''. У њој је из срца излила 
стихове о свему што чини 
живот једне седмакиње, о 
својим интересовањима, 
страховима, природи, људи-
ма, запажањима. – Написа-
ла сам књигу и тако рекла 
све што не бих можда сме-
ла да кажем овако. Другари 
су прихватили добро то што 
сам мало другачија што се 
тиче овог света и хвала им 
што је тако – рекла је Вања. 

На књижевној вечери го-
ворили су Љиљана Ракић из 
чајетинске библиотеке, Бра-
тислав Бата Голић, издавач 

и уредник из Културно-изда-
вачког центра "Српска кућа" 
из Пожаревца, као и пес-
никиња Јагода Јеремић Љу-
бојевић, Вањина наставница 
српског језика и рецензент-
киња. 

– Било је лепо пратити 
развој Вањине мисли, усме-
равати је шта да у свом лир-

ском изразу доради, проме-
ни, како да напредује. Тако 
смо дошли на идеју да би 
било добро да објави своју 
прву збирку поезије. Важ-
но је да се младе особе ох-
рабре да пишу и представе 
своју личност на леп и танан 
начин – нагласила је Јагода.

Овом приликом у име 

"Српске куће" Братислав Го-
лић се признањем захва-
лио чајетинској основној 
школи, наставници Јагоди, 
као и библиотеци у Чајети-
ни за афирмисање младих 
талената. – Нама је посеб-
но задовољство да се нала-
зимо у овој предивној би-
блиотеци и промовишемо 
књигу Вање Филиповић. Ја 
радим на пројектима откри-
вања младих писаца, човек 
сам који је створио град од 
преко 30 000 младих писаца 
у Србији, дијаспори и Репу-
блици Српској – објаснио је 
своју мисију Голић.

Ово вече добило је по-
себност захваљујући на-
дахнутом читању Вањиних 
стихова од стране Вањине 
другарице Јоване Кузеље-
вић.

ПРВА ЗБИРКА ПОЕЗИЈЕ УЧЕНИЦЕ ОШ ''ДИМИТРИЈЕ ТУЦОВИЋ'' 

Младалачке мисли  
на папиру Вање Филиповић

КУЛТУРА

У оквиру фестивала ''Деца 
међу нарцисима'' Дечји драм-
ски студио ''Бистричак'' извео је 
две представе: ''Зец Зека и жа-
бац Крека'' са најмлађом групом 
и ''Седам Снежана и патуљак'' са 
старијом. Уметнички руководи-
лац ''Бистричка'' глумица Биља-
на Здравковић и ове године је 
публици подарила уживање у до-
бро склопљеним причама које су 
деца одиграла на сцени. 

– Препуна је била сала током 
представе ''Седам Снежана и па-
туљак'' коју је одиграла најста-
рија група, уносиле су се и додатне столице. Као и претход-
не вечери када нам је наступила најмлађа група деце, од 
шест и седам година са представом ''Зец Зека и жабац Кре-
ка''. Били су фантастични! Некима је то била прва премије-
ра, неки су се мало окушали већ прошле године.  

Костиме и реквизите за представе радила је Мирјана 
Станковић, васпитачица вртића ''Радост'' из Чајетине која 
годинама сарађује са ''Бистричком'', а за музику се поста-
рао Никола Пејовић из ужичког Народног позоришта. На 
тексту за представу ''Седам Снежана и патуљак'' радило се 
од септембра прошле године, па су деца имала времена да 
га савладају заједно са сценским наступом. Највећи зада-

так имао је млади Димитрије Ви-
рић који глуми патуљка. 

– Било је добро. Баш пуно 
текста, а најтежи овај увод јер 
ми понестаје ваздуха док ви-
чем, па морам некако да издр-
жим. Ово ми је друга представа, 
прва је била ''Торта на пет спра-
това'' – каже главни јунак пред-
ставе, где поред седам размаже-
них Снежана играју принц, вук и 
зла маћеха. 

Свако од деце је имао нешто 
да каже о изазовима своје уло-
ге. Највећи је био учење текста, 

а није било баш лако савладати кореографију игара, али 
се дуготрајним вежбањем на пробама све научило, па су 
задовољни и деца и руководилац ''Бистричка'', а понајви-
ше публика.

У наредном периоду овде ће моћи да се погледају и 
репризна извођења ових представа, као и нова о Талич-
ном Тому. 

О раду чајетинског студија ''Бистричак'' најбоље гово-
ре награде које освајају на такмичењима. Најновија је до-
бијена у Љубовији за прошлогодишњу представу ''Ружно 
паче'' у којој је награђен Максим Радишић за најбољу епи-
зодну улогу.

ДРАМСКИ СТУДИО ''БИСТРИЧАК'' ИЗВЕО ДВЕ ПРЕДСТАВЕ

''Седам Снежана и патуљак''  
и ''Зец Зека и жабац Крека'' 
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Моћни вокал кантауторке Марије Дупонт

Средином маја били смо део ''Мариног света'' и уживали у концерту пијанисткиње и кан-
тауторке Марије Дупонт, која је Културни центар на Златибору одабрала за место у коме 
ће промовисати свој нови албум ''Свет''. 

Мара је публици представила обраде чувених традиционалних песама у џез фазону: ''Кад 
ја пођох на Бембашу'', ''Судбо моја'', ''Маријо, дели, бела кумријо''... А публику је посебно оду-
шевила обрада песме ''ОјУжице, мали Цариграде'' (Марији је Ужице завичај). Осим помену-
тих, извела је неколико нумера на француском језику и тако родну Србију и Француску, у 
којој данас живи, спојила кроз музику. Уз Мару су се на сцени нашли и музичари који су по-
могли да њен моћни вокал дође до изражаја.

ИЗДАВАЧ: Control Dizajn Studio, Ужице ГЛАВНИ И ОДГОВОРНИ УРЕДНИК: Огњен Симић
РЕДАКЦИЈА: Мирјана Ранковић Луковић, Данка Миловановић ШТАМПА: Графос, Ужице ТИРАЖ: 1.500 примерака

КОНТАКТ: 064 244 54 39, ctrl.dizajn@gmail.com
CIP -  Каталогизација у публикацији, Народна библиотека Србије, Београд, 352(497.11)

ЗЛАТИБОРСКЕ вести / главни и одговорни уредник Огњен Симић. - 2015,  бр. 1-     . - Ужице : Control Dizajn Studio, 2015-     
(Ужице : Графос). - 30 cm, ISSN 2406-2405 = Златиборске вести, COBISS.SR-ID 213942284

КУЛТУРА / СПОРТ

Концерт групе ''Искон''
Група ''Искон" одржала је концерт на Краљевом тргу 11. маја, у оквиру првог 

Међународног сајма пољопривреде, који је одржан на Златибору у органи-
зацији ,,Златиборског еко аграра". 
Културни центар ,,Златибор" пружио је техничку подршку овом догађају, како 

на Краљевом тргу, тако и на паркингу на коме је била изложена пољопривред-
на механизација, а уз то је био организатор концерта у сарадњи са Туристич-
ком организацијом Златибор. 

АКТИВНОСТИ КАРАТЕ КЛУБА ''РУЈНО''

Осам медаља за наше каратисте на ''Тара опену''

Током маја каратисти клуба ''Рујно'' успешно су учествовали на међународ-
ном турниру ''Тара опен'' у Бајиној Башти освојивши осам медаља, као и на 
Купу Србије за кадете, јуниоре и сениоре. Златни у Бајиној Башти били су 

Софија Меловић и Никола Вуловић у категорији ката. Сребром се окитила Тања 
Костадиновић, док је у борбама након три меча Милован Бошковић дошао до 
другог места. Бронзане медаље су освојили Маријана Смиљанић, Матија Тодо-
ровић, Ђурђа Марић и Стефана Лазаревић. На Купу Србије, одржаном у Беочи-
ну, учествовала је Вања Мићић која је након четири опомене дисквалифико-
вана први меч. Такмичари Карате клуба ''Рујно'' вредно се спремају за наредне 
активности, а пре летње паузе очекују их током јуна полагања за виша звања.

ВЕЛИКИ УСПЕХ УЧЕНИКА ОШ ''ДИМИТРИЈЕ ТУЦОВИЋ''

Трећи на републичком  
такмичењу у малом фудбалу

Ученици Основне школе ''Димитрије Туцовић'' освојили су треће место на 
републичком такмичењу у малом фудбалу које је одржано у Новом Саду. 
Ово је највећи успех који су направили чајетински школарци, јер су у кон-

куренцији свих школа у Србији освојили треће место. Притом, одиграли су сјајан 
турнир, јер су до бронзе стигли без изгубљне утакмице. Да подсетимо, фудба-
лери школе из Чајетине претходно су ове сeзоне освојили општинско, окружно 
и међуокружно такмичење. Екипу је на републичкој завршници водио настав-
ник Владимир Вучићевић, а претходно је са екипом био и Стеван Стојановић.
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У сезони за нама одбојка-
шице ''Златибора'', је-
диног женског спор-

тског колектива у општини 
Чајетина, оствариле су пла-
сман на високо пето место 
Прве лиге Србије. У изузетно 
јакој конкуренцији, са ско-
ром од 13 победа и 9 пораза. 

На почетку сезоне 
освојен је пехар првог сте-
пена Купа победом против 
ОК ''Борац'' у Чачку и оства-
рен пласман у шеснаести-
ну финала Купа Србије, Ту 
је ''Златибор'' касније пора-
жен од јаког суперлигаша ОК 
''ТЕНТ'' у Обреновцу, потом 
финалисте такмичења. 

– Као и претходних годи-
на окосницу екипе су чиниле 
играчице поникле у нашем 
клубу уз неколико квалитет-
них појачања. У финишу так-
мичења смо направили се-
рију од шест везаних победа 
па успели да дамо прилику и 
простор за игру неколицини 
наших играчица из млађих 
категорија. Оне су показа-
ле изузетан потенцијал и у 

будућности ће носити игру 
нашег клуба.Такво опре-
дељење нам је и званично 
донело епитет најгледанијег 
тима Прве лиге, јер нас је на 
домаћем терену сваки пут 
бодрило преко 300 навијача, 
на чему би нам позавидела 
и већина суперлигаша – ис-
тиче за ''Златиборске вести'' 
шеф стручног штаба Станко 
Брашанац. 

По његовим речима, го-
тово је извесно да тим за на-
редну сезону неће претрпе-
ти велике измене. То само 
говори о стабилности и ду-
горочном планирању, а са 
друге стране и доброј хе-
мији унутар екипе, као и за-

довољству играчица радом и 
функционисањем клуба. 

Пионирска и кадетска 
селекција су после освајања 
трећих места у својим ли-
гама на нивоу Златибор-
ско-Моравичког округа 
наставили такмичење за 
пласман на завршни турнир 
за првака Србије. Али, нажа-
лост, фалио је тај још један 
корак. Пионирке су у узбу-
дљивом мечу поражене на 
Убу, а кадеткиње и поред до-
бре игре нису успеле да по-
беде у Клеку. 

Ове две селекције под 
вођством тренера Тија-
не Малешевић направиле 
су искорак у сваком смис-

лу. Резултатски је то, свака-
ко, најбољи пласман за наше 
млађе категорије, а још бит-
нији је развој и напредак де-
војака где су неке од њих већ 
дебитовале и увелико тре-
нирају са сениорском еки-
пом. 

– Све ово плод је квали-
тетног, дугогодишњег и си-
стемског рада са млађим ка-
тегоријама наших тренера 
Тијане Малешевић, Далибо-
ра Љубојевића и Снежане 
Томић. Оно што нас краси су 
стратегија развоја, дугороч-
ни циљеви, константан на-
предак, посвећен рад свих 
наших чланова, реалне ам-
биције и сјајна сарадња са 
локалном самоуправом која 
је препознала наш клуб као 
један од носилаца позитив-
не промоције општине Чаје-
тина. На томе инсистирамо и 
око тога окупљамо овај ве-
лики број деце, играчица и 
навијача – изјавио је пред-
седник клуба Дејан Шко-
дрић.

ЈОШ ЈЕДНА УСПЕШНА СЕЗОНА ЗА НАШ ЈЕДИНИ ЖЕНСКИ СПОРТСКИ КОЛЕКТИВ

Сениорке ОК ''Златибор'' потврдиле  
квалитет, искорак пионирки и кадеткиња 

Кошаркашки клуб ''Зла-
тибор'' наставља тра-
дицију да прославама 

обележава крај сезоне. Ове 
године повод није само ре-
зултатски успех, већ се обе-
лежава 45 година постојања 
клуба и 10 година од почет-
ка клупског успона од трећег 
ранга до освајања АБА 2 лиге 
и Кошаркашке лиге Србије.

Те 2014. године управа 
''Златибора'' се окупила око 
идеје да се коначно освоји 
Прва српска лига као кру-
на за клуб који је постојао 
три и по деценије. Дугого-
дишњи циљ је и остварен 
незаборавном победом про-
тив Прибоја у Чајетини. По-
сле две године задовољени 
су и већи апетити, јер је је 
освојена и Прва Б лига, а и 
тај успех прослављен је са 
трубачима на паркету.

Историјски пласман у пр-
волигашко окружење донео 
је и нове изазове, због зах-
тева такмичења и рекон-
струкцију Спортске двора-
не у Чајетини. Прва сезона 
у КЛС-у је украшена новим 
трофејом, освајањем прво-
степеног Купа Кошаркашког 
савеза Србије  и пласманом 
на финални турнир Купа Ра-
дивоја Кораћа. Из године у 
годину је ''Златибор'' био све 
боље пласиран на табели, а 
екипа је сваке године оства-
ривала улазак у Суперлигу 

где се такмичила против нај-
бољих српских клубова.

Све је то био замајац и 
припрема за 2022. годину 
која ће остати упамћена по 
два највећа успеха. Одлич-
на тимска хемија и атмосфе-
ра у клубу, препознатљива 
нападачка игра предвође-
на домаћим стручним шта-
бом и играчима довела је до 
славља за памћење. Најпре 
је освојена Кошаркашка 
лига Србије са 22 победе у 
лиги, а поново су у Чајетини 
свирали трубачи.

И регион је доживео 
изненађење са тимом из 
Чајетине који је у Скопљу 
одиграо три маестралне 
утакмице против клубова са 
већим реномеом и подигао 
највреднији трофеј. Адми-
нистративне уредбе спречи-
ле су Чајетинце да уђу међу 
елиту АБА лиге, али то нека-
ко као да даје дозу романти-
ке овом резултату.

Клуб који је 1979. кре-
нуо из Старог парка дизао 
се из године у годину, ства-
рао заједницу коју повезује 
љубав према кошарци и 
свом месту из генерације у 
генерацију. После 45 годи-
на са поносом се може ис-
таћи припадништво Кошар-
кашком клубу ''Златибор'', a 
разлога за прославе ће тек 
бити, наведено је у најави 
овог догађаја.

ОБЕЛЕЖЕНО 45 ГОДИНА ПОСТОЈАЊА КОШАРКАШКОГ КЛУБА ''ЗЛАТИБОР''

Трофејна деценија клуба 
који је 1979. кренуо из Старог парка  

Сениорке

КК "Златибор"


